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Kadir ALBAYRAK 
Büyükşehir Belediye Başkanı 

Saygıdeğer Tekirdağlılar,

Büyük bir heyecanla başladığımız 
‘’Tekirdağ Büyükşehir Haber’’ dergimizin 
dördüncü sayısı ile sizlere ulaşmanın 
mutluluğunu yaşıyorum. Bir araya 
geldiğimiz etkinliklerimizde Büyükşehir 
Belediyemizin çalışmaları hakkında 
sürekli bilgi vermeye ve taleplerinizi 
dinlemeye özen gösteriyorum. 

Bu sayıda farklı bir bakışla, farklı bir 
konuyu sizlerle paylaşmak, eğitim 
ve bilinç düzeyi yüksek insanlarda 
görmeyi istediğim bir özelliği açıklamak 
istiyorum. Kentlilik bilinci ve ortak 
kentlilik anlayışı bakımından özlemini 
duyduğum insan tipini anlatmadan 
önce okuduğum bir makaleden küçük 
bir alıntı yapacağım:

“ABD’de suç psikoloğu Philip Zimbardo 
1969’da yaptığı bir çalışmada, suç 
oranının yüksek olduğu, fakir Bronx ve 
daha yüksek yaşam standardına sahip 
Palo Alto bölgelerine birer 1959 model 
otomobil bıraktı. Araçların plakası 
yoktu, kaputları aralıktı. Sonuçta 
Bronx’taki otomobil üç gün içinde 
baştan aşağıya yağmalandı. Diğerine ise 
bir hafta boyunca kimse dokunmadı.

Zimbardo ve iki öğrencisi ‘sağlam 
kalan’ otomobilin yanına gidip çekiçle 
kelebek camını kırdı. Daha ilk darbe 
indirilmişti ki çevredeki varlıklı beyazlar 
da olaya dâhil oldu. Birkaç dakika sonra 
otomobil kullanılmaz hale gelmişti. 
“Demek ki” diyordu Zimbardo, “ilk 

camın kırılmasına ya da çevreyi kirleten ilk 
duvar yazısına izin vermemek gerek. Aksi 
halde kötü gidişatı engelleyemeyiz.”

Yukarıdaki örnek olay literatüre 
‘’Kırık Camlar Teorisi’’ olarak geçmiş 
ve bir toplumda, kırık bir camın 
küçümsenemeyeceğini anlatmaktadır. Büyük 
yangınlar küçücük bir kıvılcımla başlar. Her 
sonucun bir başlangıcı vardır ve başlangıcı 
küçümsemek büyük sonuçları görmememize 
neden olur. Sonucu görmeden ders almak o 
toplumun bilinç düzeyini yansıtır. 

Bir mazgalın eksikliği kazanın geleceğinin 
işaretçisidir. Neme lazım diyemeyiz. Ben 
bu tehlikeden uzak dururum, ben bu 
tehlikenin kıyısından geçerim diyemeyiz. 
Benim dışımdakileri de bu tehlikeden 
kurtarmalıyım diyerek, bu tehdidin 
ortadan kalkması için ilgilisine tehlikeyi 
bildirmeliyim. Önemli olan birlikte  
yaşadığımız kent için tüm insanların duyarlı 
olabilmesidir.      

Bu teoriye başka örnekler de verebiliriz. 
Metruk bir binanın kırık bir camını 
onarmadığımızda veya yıkılan bir 
parmaklığı tamir etmediğimizde kısa bir 
süre sona diğer camların da tahrip edileceği 
veya bahçe duvarındaki parmaklıkların 
tamamının yok edileceği aşikardır. 

Elbette ki bir belediye başkanı olarak 
kentimize öncelikle biz sahip çıkmalıyız. 
Tespit ettiğimiz tüm sorunları çözüme 
kavuşturmak öncelikle bizim görevimizdir. 

Bugün bu örnek olaydan yola çıkarak 
sizlerle birlikte bir kampanya başlatmak 
istiyorum. Caddelerimize, sokaklarımıza 
sahip çıkalım. Ortak yaşam alanımız 

olan parklarımızı birlikte koruyalım ve 
şehrimizin güzelleşmesi için hepimiz 
üzerimize düşeni yapalım. Kentimizin 
neresinde kırık cam örneği bir olumsuzluk 
görürseniz, seyirci kalmayın. 

Sizlerden beklentim öncelikle yıkılan, 
bozulan veya olumsuz her görüntüyü 
bize iletmenizdir. Bizler bu isteklerinizi 
öncelik sırasına göre çözüme kavuşturmak 
zorundayız. 

Bu güzel kentte yaşayan herkesin 
üzerine düşeni yapmasını istiyorum. 
Egzozu ile çevreyi kirleten bir aracı 
ilgili birime bildirmek bir vatandaşlık 
görevidir. Caddeye, sokağa sigara izmariti 
atanı uyarmak bir kentlilik bilincidir. 
Kirletmemek veya bozmamak, kırmamak 
öncelikle yapmamız gerekendir. Kirleteni, 
kıranı ya da bozanı uyarmak bir görevdir. 
Bunların dışında gördüğünüz diğer 
olumsuzlukların ortadan kaldırılması için 
ilgili birime bildirmek yine bir kentlilik 
duyarlılığıdır. Gören göz, duyan bir kulak 
olabilmek bir kent için çok önemlidir. 

Tekirdağ’da önceliği altyapı sorunlarını 
çözmeye verdik ve altyapısını 
tamamladığımız yerlerin çevre 
düzenlemesine başladık. Söz verdiğimiz 
gibi on bir ilçemizde çalışmalarımıza 
devam ediyoruz. Elbirliği ve sizlerin 
de desteği ile gücümüze güç katmak 
istiyorum. 

Yenilenen, gelişen ve büyüyen Tekirdağ 
için katkılarınızın ve ilgilerinizin 
devamını diler, saygılar sunarım.
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Kılıçdaroğlu’nun 
Katılımıyla 
Kızılpınar’da 
Beşinci Okulun 
Temeli Atıldı

Süleymanpaşa, Kapaklı, 
Ergene ve Muratlı’dan 
sonra beşinci okulun 
temeli CHP Genel Başkanı 
Kemal Kılıçdaroğlu’nun 
katılımıyla Çerkezköy’ün 
Kızılpınar Mahallesi’nde 
atıldı.

11 İlçeye 11 
Okul Projesi 
Kapsamında   

Sekiz 
Okulun 
Temeli  

Atıldı

Başkan Albayrak, “ 11 
İlçeye 11 Okul Projesi” 
kapsamında inşa edilecek 
okullarımızda toplam 
254 derslik ve 56 bin 
metrekare kapalı alan 
olacak. 46 milyon liraya 
mal olacak okullarımız tüm 
halkımıza, milli eğitimimize 
ve öğrencilerimize hayırlı 
olsun.” dedi.
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Kılıçdaroğlu: 
“Tekirdağ’ı 
Türkiye’nin 
Yıldızı Yapmaya 
Kararlıyız”

“Yaptığımız en güzel 
işlerden birisi okul temeli 
atmaktır” şeklinde konuşan 
Cumhuriyet Halk Partisi 
Genel Başkanı Kemal 

Kılıçdaroğlu, “Çünkü 
bizim güzel bir Türkiye’ye, 
beraber yaşayacağımız 
bir Türkiye’ye ihtiyacımız 
var. O Türkiye’de de 
çocuklarımıza her türlü 
imkan sunularak, çok 
iyi bir eğitim almaları 
sağlanmalıdır. Eğer 
çocuklarımız okursa 
Türkiye geleceğe güvenle 
bakar. Çocuklarımızı ve 
ailelerimizi düşündüğümüz 
için böyle bir yatırımı yerine 
getiriyoruz. Tekirdağ’ı 
Türkiye’nin yıldızı yapmaya 
kararlıyız. ”dedi.
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Spor Salonu’nun 
Temeli Atıldı

Hayrabolu’da derslik sayısının 
yeterli olması nedeniyle 
ihtiyaç olan spor salonunun 
temeli, Hayrabolu 
Kaymakamı Tamer Orhan, 
Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak, Hayrabolu 
Belediye Başkanı 
Fehmi Altayoğlu ve 
beraberindeki heyet ile 
birlikte atıldı.

“Hayrabolu’ya ve  
Tekirdağ’a Hizmet Zamanı”

Bin metrekarelik zemin alanı ile voleybol, hentbol 
ve basketbol sahaları yapılacak olan spor salonunun 
temel atma töreninde konuşan Başkan Albayrak, 
“Hayrabolu ilçemizin modern bir kent görünümünü 
kazanması için yatırımlarımız hız kazanacak ve sonuca 
ivedilikle ulaşılacak. Artık Hayrabolu’ya ve Tekirdağ’a 
hizmet zamanı.” dedi.

Bir Yıl Sonrasını 
Düşünüyorsan 

Tohum Ek,

On Yıl Sonrasını 
Düşünüyorsan 

Ağaç Dik,

Okul İhtiyacı Olmayan  
Hayrabolu’ya Okul Yerine 

Yüz Yıl Sonrasını 
Düşünüyorsan 

Halkı Eğit.
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Yedinci 
Okulun Temeli 
Malkara’da Atıldı

Malkara’da gerçekleşen 
temel atma töreninde 
butona basılarak 21 
derslikli Malkara İlçesi 
Büyükşehir Belediyesi 
İlkokulu inşaatının temeli, 
açılış konuşmalarından 
sonra atıldı.

Törende konuşan Başkan 
Albayrak, “Söz verdiğimiz 
gibi bütün hizmetleri 
gerçekleştireceğiz, 
kimsenin şüphesi olmasın. 
Biz sadece hizmet için 
varız.” dedi.

Sekizinci 
Okulun İnşaatı 
Şarköy’de 
Başladı

11 İlçeye 11 Okul Projesi 
kapsamında Şarköy’e 
yapılması planlanan 
İlkokulun temeli, geniş bir 
katılımla atıldı.

Başkan Albayrak, 
“Bugün burada sekizinci 
okulumuzun temelini 
atmanın onurunu 
yaşıyoruz. Bu zor görevi 
istikrarlı bir şekilde yerine 
getirmek beni çok mutlu 
ediyor. Burada eğitim 
ve öğretim görecek 
olan çocuklarımız, 
yarınlarımızı emanet 
edeceğimiz gençlerimiz 
olacak. Bu proje ile diğer 
büyükşehirler arasında 
yapılmayanı yaparak, 
eğitimde devrim niteliği 
taşıyan bir adım attık.” dedi.
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Açılışta konuşma 
yapan TESKİ Genel 
Müdürü Dr. Şafak Başa; 
“1974’te tamamlanan bu 
inşaat Süleymanpaşa 
ilçe merkezine su 
götürmektedir. 

Yaklaşık 30 km 
uzunluğunda bir hat, 
bu hat çoğunlukla çelik 
borulardan oluşmaktadır. 
Hattın eskiden kalma bazı 
sorunları olması nedeni 
ile hattı onaramaz duruma 
geldik. Dolayısıyla hattın 
40 yıldır yenilenmemesi 
bizlere bu sıkıntıları 
yaşatmaktaydı.  
Bizler de TESKİ olarak 

Yatırımlarımız 
devam ediyor ve 
Süleymanpaşa’daki bu 
hattın mutlaka yenilenmesi 
gerekiyordu. Çünkü 
oradaki en ufak bir patlak, 
onarılmaz yaralar açacaktı.  
Geldiğimiz noktada 
oldukça iyi durumda 
olduğumuzu 
söyleyebilirim. Bu tesisin 
Tekirdağ’ımız için hayırlı 
olmasını diliyorum” dedi.

Sarılar Mahallesi

Temeli Atıldı

iÇME SUYU TESKİ YATIRIMDA 
HIZ KESMİYORiSALE HATTI

1.ETAP iNŞAATI 

hızlıca bir proje başlattık. 
30 km uzunluğunda bir 
hattı yenilemek çok büyük 
bir proje, yaklaşık 10-15 
milyon dolar kadar bir 
maliyeti olacaktır” dedi.

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak; “Her pazartesi 
günü TESKİ Yönetim 
Kurulu Toplantısı yapıyoruz. 
Sorunları çözümlere 
kavuşturmak için yeni 
projeler üretiyoruz. Umarım 
gelecek günler Tekirdağ 
için daha iyi olacaktır. 

Hizmette hızını kesmeyen 
Tekirdağ Su ve Kanalizasyon 
İdaresi Genel Müdürlüğü 
temel atma törenlerine bir 
yenisini daha ekleyerek 
Süleymanpaşa İlçesi-Sarılar 
İçme Suyu İsale Hattı 1.Etap 
İnşaatının Temeli atıldı.
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Tekirdağ Su ve Kanalizasyon 
İdaresi Genel Müdürlüğü 
tarafından yapımı 
gerçekleştirilecek olan Kapaklı 
İlçesi Karaağaç Mahallesi 
Kanalizasyon Kollektör Hattı 
İnşaatı Temeli törenle atıldı.

Temel atma töreninden sonra 
Başkan Albayrak, protokol 
üyeleri ve vatandaşlar 
Kapaklı İlçesi asfalt, yol ve 
aydınlatma işi toplu açılışını 
gerçekleştirdi.

Karaağaç’ta İnönü, Emek, 
Hürriyet Hamdi Kenar, 
Uğur Mumcu Caddesi ve 
104. Cadde olmak üzere 6 
yol Kapaklı merkezde 7 yol 
aydınlatıldı. Aydınlatma 
çalışması 15 Milyon 491 bin 
liraya mal oldu.

Çorlu Kumyol 
Caddesi 
İçme Suyu 
Ve Muhtelif 
Mahalleler 
Kanalizasyon ve 
Yağmur Suyu 
1.Etap İnşaatının 
Temeli Atıldı

Çorlu İlçesi Kumyol 
Caddesi İçme 
Suyu İnşaatı ve 
Muhtelif Mahalleler 
Kanalizasyon ve Yağmur 
Suyu İnşaatının temeli 
düzenlenen törenle 
atıldı.

Milyonluk  
Dev Yatırım21 
Kapaklı’ya 

Karaağaç Mahallesi’nde 
gerçekleşen temel atma 
törenine, Tekirdağ 
Milletvekili Emre 
Köprülü, Tekirdağ 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı Kadir Albayrak, 
Genel Sekreter Oral 
Karakaya, Çorlu 
Belediye Başkanı Ünal 
Baysan, Hayrabolu 
Belediye Başkanı Fehmi 
Altayoğlu, TESKİ Genel 
Müdürü Dr. Şafak 
Başa, Genel Sekreter 
Yardımcıları Prof.
Dr.Tamer Dodorka 
ve Zeki Gürcün, daire 
başkanları, birim 
müdürleri ve çok sayıda 
Çorlu’lu vatandaş 
katıldı.
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Kozyörük 
Mahallesi 
Kanalizasyon ve 
Yağmur Suyu 
İnşaatı Başladı

Malkara Kozyörük 
Mahallesi kanalizasyon ve 
yağmur suyu inşaatının 
temeli atıldı.

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak, “Malkara’da 
göçü önleyecek projeler 
yapacağız. Malkara’nın 
nüfusunu elli binin altına 
düşürmememiz lazım. 

Biz var gücümüzle 
çalışmaya devam 
edeceğiz. Bu projenin de 
Kozyörük Mahallesi’ne 
hayırlı olmasını diliyor, 
emeği geçenleri 
kutluyorum.” dedi.

Çorlu İlçesi 
Nusratiye 
Mahallesi 
Kanalizasyon 
Kollektör Hattı 
İnşaatının 
Temeli Atıldı

TESKİ tarafından yapımı 
gerçekleştirilecek olan 
Çorlu İlçesi Nusratiye 
Mahallesi Kanalizasyon 
Kollektör Hattı İnşaatı 
Temel Atma Töreni 
geniş çaplı bir katılımla 
gerçekleşti.

Konuşmasını yapmak 
üzere kürsüye davet edilen 
Başkan Albayrak, “ Çorlu 
hızla göç alan, buna bağlı 
olarak ihtiyaçları sürekli 
artan ilçelerimizden biri. 
Çorlu’nun başta altyapı 
olmak üzere sorunlarına 
kalıcı çözümler bulmak 
adına önemli çalışmalar 
yapıyoruz. Bugün burada 
temelini attığımız tesis 
ile Çorlu ilçemizin altyapı 
sorununun en aza 
indirgemeyi hedefliyoruz. 
Tekirdağ genelinde 
başlattığımız altyapı 
çalışmalarının sona ermesi 
ile de vatandaşlarımız 
altyapı sorunlarından 
uzak, mutlu bir kentte 
yaşayacak.” dedi.
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Marmara Ereğlisi 
İçme Suyu İsale 
ve Şebeke Hattı 
İnşaatı Temeli 
Atıldı

Hizmette Tekirdağ Su 
ve Kanalizasyon İdaresi 
Genel Müdürlüğü (TESKİ) 
temel atma törenlerine 
bir yenisini daha ekledi. 
Marmara Ereğlisi ilçesinde 
İçme Suyu İsale ve Şebeke 
Hattı İnşaatının temeli 
törenle atıldı.

Konuşmasını yapmak 
üzere kürsüye davet 
edilen Başkan Albayrak, 
“Marmara Ereğlisi yaz 

ve kış nüfusu değişen 
bir yerdir. Öncelikle 
yaz sezonunu 6 aya 
çıkarmamız lazım. Ereğli’de 
başlatılan doğalgaz 
hamlesi de bunun 
göstergesidir. İsale hattının 
da yenilenmesi gerektiği 
ortaya çıktı ve önceliği 
Marmara Ereğlisi’ne 
verdik. Gerçekleştirmek 
istediğimiz birçok hizmet 
var. 

Biz sorunları aştıkça, 
Tekirdağ büyüyecek, 
gelişecek ve yeni yüzüyle 
cazibe merkezi olma 
yolunda emin adımlarla 
ilerleyecek. Hizmet aşkıyla 
görevlerini yerine getiren 
belediye başkanlarımızın 

hepsinin tek bir amacı 
var. İlçelerine en iyi 
hizmeti götürmek. Biz 
verdiğimiz sözleri yerine 
getiren, birlik ve beraberlik 
içerisinde çalışan iyi bir 
ekibiz.” dedi. 25 bin 520 
metre uzunluğundaki 
isale hattının yaklaşık 
7 milyon liraya mal 
olacağını belirten Albayrak 
“Tekirdağlılar her şeyin en 
iyisine layıktır” dedi.

Ergene’de Çifte  
Temel Atma Sevinci

TESKİ Ergene İlçesi Vakıflar Mahallesi İlave Kanalizasyon 
İnşaatı ve Vakıflar- Yukarısevindikli Grup Yolu Temel Atma 
Töreni ve Vakıflar Mahallesi İlave Kanalizasyon İnşaatı ve 
Vakıflar- Yukarısevindikli Grup Yolu Temel Atma Töreni 
gerçekleştirdi.
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Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi 
İmar ve Şehircilik Dairesi Başkanlığı 
tarafından yürütülen projeler 
tamamlanarak, Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi Hizmet Binasının maketi 
hazırlandı. Hazırlanan maket Tekirdağ 
Büyükşehir Belediyesi ana bina 
girişine yerleştirildi.

Başkan Albayrak, “Büyük ve 
meşakkatli bir çalışmayı başarı 
ile tamamlamanın mutluluğunu 
yaşıyoruz.  

Hizmet 
Binamızın 

İhalesi 
Yapılıyor

Hizmet binamızın projeleri 
tamamlanarak son aşamasına kadar 
geldi. Hizmet binamızın maketini 
belediye binamıza yerleştirerek 
halkımızın beğenisine sunduk. 
Hepimize hayırlı uğurlu olsun.” 
diyerek vatandaşların ana binada 
bulunan maketi mesai saatleri içinde 
görebileceklerini söyledi.
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GERÇEKLEŞTİRMEYE  
DEVAM EDİYORUZ 

“Tekirdağ  
Yatırımlarımızla Büyüyor”

Süleymanpaşa, Şarköy, Muratlı, Malkara, Çerkezköy, Marmara Ereğlisi’nde 21,  
Çorlu, Ergene’de 24, Saray, Kapaklı’da 40 Derslikli Okul,  

Hayrabolu’da Kapalı Spor Salonu,
Malkara, Marmara Ereğlisi, Süleymanpaşa’da Otobüs Terminali,

 Çerkezköy, Süleymanpaşa’da Kültür Merkezi, 
Süleymanpaşa’da  Su Ürünleri Toptancı Hali

PROJELERİMİZİ
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Süleymanpaşa

Sahil Dolgu Alanı
2. Etap Projesi
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Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi olarak 
Süleymanpaşa sahil dolgu 
alanında bulunan park 
alanımızın 1. Etabı diye 
adlandırdığımız 1350 m 
uzunluğunda yürüyüş, 
bisiklet ve koşu yolu 
çalışmamızı 15 Aralık 2015 
tarihinde bitirdik.

Bu bandın tamamlayıcısı 
olan ve yanında bulunan 
43.500m²lik alanda ise  

şu anda sahil 2. Etap çevre 
düzenleme çalışmalarımız 
başladı ve süratle 
ilerlemektedir.

Büyük bir bölümü asfalt 
olan 43.500m²lik alanın 
asfalt tıraşlama çalışmaları 
tamamlandı ve alan 
asfalttan arındırılarak 
projenin uygulanması 
için zemin hazırlandı. 
Alanda toprak tesviye 
çalışmaları yapılarak 
projenin yürüyüş yolları 
ve yeşil alan bölgeleri 
belirlendi. Şu anda alt yapı 
çalışmaları, yeşil alanların 
peyzaj çalışmaları, 

yürüyüş yollarının taş 
döşeme çalışmaları, 
alandaki aydınlatma 
çalışmaları ve sulama 
tesisatı çalışmaları devam 
etmektedir. Çalışmaların 
bittiği bölgeler halkımızın 
kullanımına sunulmaya 
başladı.

Öncesinde tamamı asfalt 
olan çalışma sahamızda, 
proje tamamlandığında 
büyük bir kısmı yeşil 
alan olacak sahil 2. 
Etap projesini halkımıza 
kazandıracağız.

Bu proje ile 
vatandaşlarımızın spor 
yapabilecekleri yürüyüş 

yolları, seyir terasları, çiçek 
bahçeleri, çocuklarımızın 
güvenle oynayabilecekleri 
çocuk oyun alanları, süs 
havuzu ve kent donatı 
elemanları bulunacaktır.

Süleymanpaşa İlçemize 
kazandıracağımız bu proje 
ile halkımızı şehirden 
uzaklaştırmadan, şehrin 
kalabalığından kurtaracak 
geniş yeşil alanlar 
oluşturuldu.

Çalışmaların tamamı 
Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi personeli 
tarafından yapılmaktadır.
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Tekirdağ Valisi Sayın 
Enver SALİHOĞLU ile 
Tekirdağ Büyükşehir 
Haber dergimize 
özel bir röportaj 
gerçekleştirdik. Bu 
röportaj ile Sayın 
Valimiz, yılların 
verdiği deneyimlerle 
hem kendisini hem 
anılarını hem de 
Tekirdağ izlenimlerini 
tüm içtenliğiyle 
anlattı.

RÖPORTAJ
Talat ATAY

“

“
 Bize biraz kendinizden 

bahseder misiniz? 

Trabzon’un Akçabat 
ilçesinin Derecik Köyünde 
doğdum. İlkokulu orada 
bitirdim, ortaokul ve liseyi 
de Trabzon’da bitirdim. 
Babam köyde tarımla 
uğraşıyordu. Sonra 
Ankara Siyasal Bilgiler 
Fakültesi’ne girdim ve 
1976 yılında mezun 
oldum. Bir süre İçişleri 
Bakanlığı’nda Mahalli 
İdareler Kontrolörü olarak 
çalıştıktan sonra, 1978 
yılında kaymakam adayı 
olarak göreve başladım ve 
1980 yılında asil kaymakam 
olarak Erzincan’ın Tercan 
ilçesine atandım. Ağrı 
Patnos ilçesinde bir süre 
kaymakamlık yaptım ve 12 

Eylül döneminde belediye 
başkanlığı görevini de 
birlikte yürüttüm. Sonra 
Giresun’un Keşap ilçesine 
geldim. Üç buçuk yıl 
kadar da orada görev 
yaptıktan sonra Bakanlık 
müfettişliğine geçtim. 
2003 yıkında Rize valiliğine 
2006 yılında Gümüşhane 
Valiliğine atandım. 2013 
yılında Bakanlıkta bir süre 
Müsteşar Yardımcılığı 
yaptım. 2015 yılında da 
Tekirdağ Valiliğinde göreve 
başladım.14 aydır da 
burada görev yapıyorum. 
Evliyim ve iki kızım var.  

 Meslek Tercihinizi 
nasıl yaptınız? Bu 
konuda neler söylersiniz?

İyi bir puan alarak Siyasal 
Bilgiler Fakültesi’ni tercih 
ettim. Çok sayıda tercihte 
bulunmadım. Siyasal 
Bilgiler Fakültesi’nin 
dışında İktisat Fakültesi 

ve Edebiyat Fakültesi 
tercihlerim arasında idi. 
O zamanlar fakültede 
bölümler üçüncü sınıfta 
ayrılıyordu. Fakültedeki 
dört bölümden şimdiki 
kamu yönetimi olan 
siyaset ve idare bölümünü 
tercih ettim. Doğal olarak 
bölüm tercihimden 
sora sınavlarda da 
kaymakamlığı daha çok 
tercih ettim.  Bu döneme 
kadar kaymakamlık 
hakkında çok da bilgim 
yoktu. İlk defa köyüme 
ziyarete gelen kaymakamı 
görmüştüm. O zamanlar 
yazılı sınav yapılıyordu. O 
tarihlerde kaymakamlık 
için hukuk ve siyasal 
bilgiler mezunu şartı 
olması bizim için sınavlarda 
da bir avantaj oluyordu. 
O tarihlerde Türkiye’de 
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bir tane siyasal bilgiler 
fakültesi ve Ankara 
Hukuk Fakültesi ile 
İstanbul Hukuk Fakültesi 
dışında bu iki alanda 
fakülte yoktu. Dolayısıyla 
kaymakam olma şansımız 
daha fazlaydı. 12 Eylül 
döneminde belediye 
başkanlığı görevini de 
birlikte yürütmem mahalli 
idarelerle de ilgilenmem 
de etkili oldu. Araştırma 
yapmaya da meraklı 
oluğum için belediye 
başkanlığı yaptığım 
dönemden itibaren yerel 
yönetimlerle ilgili bazı 
araştırmalar yapmaya 
başladım. Çok sorulan 
bir soru olarak ‘’Şimdi 
olsa aynı mesleği yapar 
mıydınız?’’ derseniz,  
tartışılabilir. Kötü bir tercih 
yaptığımı düşünmüyorum.  
Mesleğimin halkla 
yakınlaşma bakımından 
da iyi bir tercih olduğunu 
düşünüyorum.  

 Meslek hayatınız 
boyunca sizi etkileyen 
ve bizimle paylaşmak 
istediğiniz anılarınız var 
mı? Bize anlatır mısınız?

Otuz altı yıllık meslek 
hayatımın on yıldan 
fazla müfettişlik dönemi 
dışında yirmi iki, yirmi üç 
senedir doğrudan meslek 
içindeyim. Çok değişik 
konularla karşı karşıya 
kaldım. Kaymakamlık 
yaptığım bir dönemde 
‘’tavşan dudak’’ diye tabir 
edilen bir çocuğu okulda 
görmüştüm. O zamanlar 
Sosyal Yardımlaşma Vakfı 
yeni kurulmuştu. Çocuğu 
İstanbul’a göndererek 
ameliyatını bu fon 
imkanları ile yaptırmıştım.  
On altı sene sonra çocuk 
beni İstanbul’da aradı 
buldu elimi öpmek 
için. O zamanlar dudak 
yapısından dolayı çok 
utandığını ifade etti ve 
bana ‘’Sizin sayenizde bu 
utancımdan kurtuldum’’ 
diyerek teşekkür etti. Kötü 
bir anım da olmadı. Ben 
genelde hep iyi şeylerle 
anılmaya çalışıyorum. 
Mesela bir yere gidiyorsun. 
Karşılaştığım insanlar 
‘’Bana şu iyiliği yaptın’’ 
diye karşıma çıkıyor. 
Bazen hatırlayamıyorum.  
Ama o insanın hayatında 
ilk defa veya bir defa 
olmuş bir olay. O onu 
unutamıyor. Bir çeşme 
yapıyorsun, yıllar sonra 

karşılaştığında hatırlıyorlar 
ve teşekkür ediyorlar. Beni 
en çok yurtlarda yetişen 
çocuklar arar. Onlarla 
çok iyi diyaloglarımız 
vardır. Kiminin düğününe 
gidiyoruz, kiminin nikah 
şahidi oluyoruz. Biz onları 
ararız onlar bizi arar. Eşimle 
birlikte ziyaret ederiz. 
Onların duasını almak 
benim için çok önemlidir. 
Bazen tayini çıkınca ya da 
yer değiştirince de beni 
ararlar. Yardım isterler. 
Devletten bana kalan en 
büyük zenginlik bunlar 
oldu. Kamu görevlileri ile 
zorunlu bir tanışmamız 
var. Esas gönüllü 
olarak tanıştığım şehit 
yakınlarımız, gazilerimiz ve 
engelliler var. Osmaniye’de 
hiç çalışmadığım halde 
internetten telefonumu 
bulan hiç tanımadığım 
birisi beni aradı. Kızının 
İzmir’de sınava girdiğini, 
parası ve kalacak yeri 
olmadığını söyledi. 
Tanıdığım bir kaymakam 
arkadaşı aradım. Gerçekten 
ihtiyacı olduğunu 
araştırmış ve kalacak yer 
teminini sağladık. Bunlar 
mesleğimizden bize kalan 

en büyük zenginliklerdir. 
Yapmamız gereken 
zorunlu görevleri zaten 
yapıyoruz. Okul yapıyoruz, 
hükümet konağı yapıyoruz. 
Bunlar işin formel 
tarafı. Esas olan halkın 
duygularına yakın olmaktır.  

 Tekirdağ’da görev 
yapmak sizin için nasıl 
bir duygu? 

Bakanlık müfettişliği 
yaptığım dönemde iki ay 
Tekirdağ’da kalmıştım. 
Tekirdağ’ın bütün ilçelerine 
daha önceden gitmiştim. 
İlin ekonomik durumu 
belli düzeyde, insanların 
ekonomik durumu da iyi. 
Sanayi var, işsizlik oranı 
Türkiye ortalamasının epey 
altında. Burada devletle 
insanların menfaat ilişkileri 
çok az. Bir de insanları sert 
mizaçlı değil. Birçok ilden 
buraya göç var.  
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Bu bile karmaşık bir yapı 
oluşturmamış. İnsanlar 
zamanla buraya alışmış 
ve intibak etmiş. İki yüz 
civarında hemşehri derneği 
var. Bu kadar dernek 
olması bir açıdan olumsuz 
bir şey. Kendi kültürlerini 
burada korumak amacıyla 
kurulmuş olsa da 
hemşehri derneklerine 
ben sıcak bakmıyorum. 
Çünkü bulundukları 
yeri benimsemekten 
uzaklaşıyorlar. Ama buraya 
gelenlerin geri dönmek 
gibi bir niyetleri olmadığı 
için Tekirdağ’ı büyük 
ölçüde benimsemişler. 
Dolayısıyla dışarıdan 
gelenler de Tekirdağ’a 
uyum sağlamışlar. Böylece 
Tekirdağ iyi insanların 
bulunduğu bir yer haline 
gelmiş. Türkiye’nin her 
yerinden gelmişler. 
Tekirdağ doğumlu 
olanların oranı çok 
düşük. Bulgaristan’dan, 
Gümülcüne’den gelenler 
var. Bu kadar farklı 
yerlerden gelip burada 
yaşamayı becermiş insan 
sayısı çok fazla. Toplumsal 
sorunlar yok. Özü itibariyle 
hemşehricilik anlayışına 
karşıyım. Ben üç ya 
da dört ayda bir kendi 
memleketime giderim. 
Emsallerimle, gençlerle bir 
çay içerim. Geçmişimizden 
kopacak halimiz yok, ama 

bir yerde yaşıyorsanız 
oranın bir kültürü var. Onu 
sahiplenme ihtiyacı var. 
Onu sağlamak lazım. Bazı 
yerlerde dağdan gelip 
bağdakini kovmak gibi 
bir yaklaşım var. Burada 
bu yok. Bakıyorsunuz, iki 
milletvekili köken olarak 
Tekirdağlı değil.   

 Bunu Tekirdağ 
özelinde neye 
bağlıyorsunuz? 

Bunu eğitim düzeyine 
bağlıyorum. İnsanlar 
eğitimle çok şeyi aşabilir. 
Buraya gelen insanlar 
daha iyi eğitim aldıkları 
için buradaki insanlarla 
ortak ilişkiler kuruyor. 
Bir tiyatroda birlikte 
oynuyorlar. Değişik 
bölgenin insanları bir 
araya gelmiş entelektüel 
bir ortam oluşturmuş. 
Müzik grubunda birlikteler. 
Diğer tarafta eğitim 
düzeyi düşük olunca 
sadece kendi ilinden olan 
kendi kültüründen olan 
insanlarla birlikte oluyor. 
Ben klasik batı müziğini 
çok severim. Çünkü klasik 
batı müziği müthiş bir 
bütünleşme sağlar. Sanat 
ve kültür insanları birbirine 
yaklaştırır. Ortalama otuz 
kişilik bir şiir grubu var. 
Ben de zaman zaman 
katılıyorum. Üniversiteli 
gençler ve değişik yaş 
ve meslek grubundan 
insanlar şiir okuyorlar. 
Gençlere hitap ederken 
mutlaka bir ekinliğe dahil 
olmalarını isterim.  

 Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi’nin nelere 
öncelik vermesini 
istersiniz? Beklentileriniz 
nelerdir?

Ben büyükşehirleri 
savunan birisiyim. 
Yazılarımda, kitaplarımda 
büyükşehir sistemini 
savunuyorum. Büyükşehir 
sisteminin birçok avanta 
var. Bir kere konulara 
makro bakabiliyorsunuz. 
Konuları makro düzeyde 
ele almak maliyeti 
düşürür. Verimi artırır ve 
kaliteyi yükseltir. Bunları 
sağlamak için büyükşehir 
düzeyindeki yerlerin tek 
elden yönetilmesi lazım. 
Türkiye’de büyükşehir 
anlayışı 1877 yıllarına 

dayanır. Yani 140 yıldır 
Türkiye’de büyükşehir 
var. 1877’de Dersaadet 
Belediye Kanunu 
(Başkent/İstanbul)  ve 
Vilayet Belediye Kanunu 
diye iki belediye kanunu 
çıkıyor. İstanbul o günkü 
nüfusu gereği farklı bir 
kanunla yönetilme ihtiyacı 
olan büyüklükte idi. 
Sonra Valilik ile belediye 
yönetimleri tek elde 
toplanmış. Tekirdağ olarak 
bizim 132 km sahilimiz 
var.  30 Mart 2014’ten 
önce bu sahilde on bir 
tane imar yetkilisi vardı. 
Denize açılıp iki fotoğraf 
çektiğiniz zaman oradaki 
çarpık kentleşmenin, 
bu 11 imar otoritesinden 
kaynaklandığı ayan 
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beyan görülür. Başından 
itibaren büyükşehir olsaydı 
Marmara Ereğlisi’nden 
Kızılcaterzi’ye kadar bütün 
binalar aynı yükseklikte 
olurdu. Bütün sokaklar 
denize dikey olurdu. 
Tekirdağ keşke 20 sene 
önce büyükşehir olsaydı.  

Ben büyükşehirlerin 
beş görevi yapmasını 
öneriyorum. Su ve 
kanalizasyon işini yerel 
düzeyde yapamazsınız. 
30 Mart öncesinde üç 
yüzün üzerinde su yetkilisi 
vardı. Su büyükşehirlerin 
asli görevidir. İkincisi ana 
ulaşım. Süleymanpaşa 
Belediyesi 15 metre yol 
yapar, Muratlı 5 metre 
yaparsa olmaz. Onun için 
ana ulaşım büyükşehirde 

olmalıdır. Üçüncüsü ise 
çevredir. Yangın söndürme 
işi de lokal düzeyde 
bir iş değildir. Bu işi de 
büyükşehir belediyeleri 
yapmalı.  İtfaiye teşkilatının 
büyükşehir belediyelerinin 
asli görevi olması 
gerektiğini söyleyebilirim. 
Lokal düzeyde birimleri 
de olabilir ama maliyeti 
yüksek. Helikopter gibi 
ekipmanlar nedeniyle 
itfaiyenin de büyükşehir 
belediyelerinde olması 
gerekir. Büyükşehir 
belediyeleri beşinci 
asli görevinin de imar 
olduğunu düşünüyorum. 
Bana sorarsanız ilçe 
belediyelerine yapı 
kullanma izni dışında hiçbir 
imar görevi verilmemelidir. 
Tekirdağ için bu kesinlikle 

böyle olmalıdır. Parsel 
bazında binlik diyoruz, 
beş binlik diyoruz, yirmi 
beş binlik diyoruz, yüz 
binlik çevre düzeni planı 
diyoruz. Bunların hepsi 
birbirine paralel işlerdir. 
Bu konuda çok katı 
düşünüyorum. Bir kere 
imarın maliyeti yüksek, 
küçük yerler için de 
planlamacı, mimar almak 
durumunda kalıyorsunuz. 
İstanbul gibi, İzmir gibi 
büyükşehirlerin dışındaki 
yerlerde imarı tamamen 
tek otoriteye bırakmak 
gerekir. Hele Tekirdağ 
gibi gelişmekte olan 
yerlerde imar bütünlüğü 
çok önemlidir. Bence 
büyükşehirlerin kültür 
ve mezarlık gibi işlere 
bakmasına gerek yok. 
Bu işler ilçe belediyeleri 
tarafından yapılabilir. Yerel 
yönetimlerde halk çok 
önemlidir. Bir dış cephe 
rengi belirlerken halkın 
beğenisi önemlidir. Bizim 
eski belediye kanununda 
kent estetiği ile ilgili bir 
düzenleme yok. Kent 
estetiği çok önemlidir. 
İmar Yönetmeliğinde bu 
var. Orada diyor ki “Dış 
cephe ve çatı kaplamasının 
malzemesi, rengi 
belediyeler tarafından 
belirlenebilir.” Ama 
bizim belediyelerimiz 
bu konuda yurttaşları 
yönlendirmiyorlar. Alacalı 
bulacalı estetikten yoksun 
bir kent ortaya çıkıyor. 
Ben belediyelerimizin 
kent estetiği üzerinde 
duyarlı olmaları gerektiğini 
düşünüyorum. Fiziki 
mekanlar insanın ruhunu 
etkileyen mekanlardır.  
Yeşile bakınca 
dinleniyorsunuz. Yeşil 
çok önemlidir. Kendi 

bahçemizdeki yeşile 
verdiğimiz değeri diğer 
yerlerde de vermeliyiz. 
Apartman yapmak ve rant 
sağlamak için yeşili yok 
etmemeliyiz. Bir kentte 
tiyatronun olması çok 
önemlidir. Halk müziği 
çalan, söyleyen insanların 
olması çok önemlidir. 
Tekirdağ’da bir yazar evi 
olarak “Namık Kemal 
Evinin” olması çok güzel. 
Bu bir semboldür. Yaklaşık 
130 sene önce ölmüş 
bir yazarın evinin olması 
gençler için önemlidir, 
teşvik edicidir. 

Halkın kente sahip çıkması 
gerekir. Sokağa sigara 
atanı veya köpeğini 
gezdirirken sokağı kirleteni 
ihbar etmek gerekir. 
Halkın ihbar etmeyi kötü 
bir şey olarak görmemesi 
gerekir. Bu duyarlılıktır. 
Birileri yaşadığı kenti 
koruyacaktır. Hep birlikte 
yaşadığımız kente sahip 
çıkmalıyız. Kentin sahibi 
yaşlısıyla genciyle tüm 
orada yaşayanlardır. Valilik 
binamızın  tarihi dokusuna 
uygun yeniden orijinal 
haline dönüştürmek için 
bir restorasyon yapmayı 
planladık. Bu mekan 
tarihi bir mekandır. Harf 
inkılâbına tanıklık etmiştir. 
Tekirdağ sahip çıkılacak 
değerde bir şehirdir. 
Büyükşehir Belediyesinin 
kent meydanı ve kent 
estetiği için yaptığı 
çalışmaları doğru ve 
yerinde buluyorum.  
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Mera İyileştirme 
ve Yönetimi 
Projesi

Kaba yemler, hayvanların 
özellikle ruminantların 
beslenmesinde hem 
fizyolojik hem de ekonomik 
önemi olan yemlerdir. 
Hayvanların günlük 
rasyonlarının yarısından 
fazlası kaba yemlerden 
oluşur. Ekonomik anlamda 
hayvancılık yapmak isteyen 
işletmeler, kaliteli kaba 
yem ihtiyaçlarının önemli 
kısmını çayır-meralardan 
karşılamak zorundadır.

Yapılan değerlendirmelere 
göre tüm hayvan varlığının 
kaba yem ihtiyacı, silaj 
açısından 700.000 ton, 
kaliteli kaba kuru ot 
olarak ise 250.000 ton 
civarındadır. Tekirdağ’da 
silaj açısından açık %50 
oranında olup yıllık 
100.000 dekar alana daha 
silajlık yem bitkisi ekilişi 
öngörülmektedir. En 
önemlisi ise kaliteli kaba 
yem ihtiyacıdır. İhtiyacı 
karşılama oranı sadece 
%26’dır. Yani meradan veya 
kültürü yapılmak suretiyle 
yaklaşık 200.000 ton daha 
yem bitkisi üretimi yapmak 
durumundayız.

Kaliteli kaba yem olmadan 
karlı bir süt sığırcılığı 

yapılması düşünülemez. 
Süt sığırlarının sindirim 
faaliyetlerinin düzenli 
olması, istenilen süt 
veriminin alınabilmesi için 
mutlaka yeterli düzeyde 
kaba yem tüketmeleri 
gerekmektedir.

Süt ya da besi sığırcılığı 
işletmelerinde üretim 
maliyetlerinin %70’ini yem 
girdileri oluşturmaktadır. 
Bu nedenle, hayvancılık 
işletmelerinin kaliteli 
kaba yem gereksinimini 
karşılamak için çayır 
meraların iyileştirilmesi 
vazgeçilmez bir hale 
gelmektedir.

Bu durumda hayvancılıkla 
uğraşanların hayvan 
beslemede kaliteli kaba 
yem ihtiyacının bir kısmını 
ücretsiz olarak elde ettiği 
meralar, yıllardır süren 
bilinçsiz kullanım, yanlış 
otlatma ve ilgisizlik gibi 
nedenlerle vasıf kaybına 
uğramış, verim açısından 
ise çok düşük seviyelere 
inmiş bulunmaktadır.

İlimiz toplam hayvan 
varlığının kaba yem ihtiyacı 

ile bunların karşılanma 
oranlarına ilişkin değerler 
hesaplanıp mukayese 
edildiğinde ciddi ölçüde 
açıkların bulunduğu, 
yetersizliklerin olduğu 
görülmektedir.

Ülke genelinde BBHB 
(Büyükbaş Hayvan Birimi) 
başına 8 dekar mera 
düşerken ilimizde bu 
değer 325.780 dekar varlığı 
dikkate alındığında 2.3 
dekar civarındadır.

325.780 dekar meradan 
mevcut haliyle en fazla 
22-25 bin ton civarında 
ot elde edilmekte bu ise 
toplam kaliteli kaba yem 
ihtiyacının ancak %10-11’ini 
karşılayabilmektedir.

Sahip olunan hayvan 
popülasyonuna göre 
ilimizin toplam kaliteli 

kaba yem ihtiyacı (mısır 
silajı hariç) en az 250.000 
ton dolayındadır. Geriye 
kalan 220.000-225.000 ton 
kuru otun ise üretilmesi 
gerekmektedir. Oysa tarım 
arazilerinin ancak %4’ünde 
üretilen ot 43.000 tondur.

Özetle hayvanların verim 
düzeylerini ve ürünlerin de 
maliyetini %70-75 oranında 
belirleyen beslemenin 
ana bileşeni olan kaliteli 
kaba yem açığının hızla 
kapatılması gerekmektedir.

Proje uygulamasının 
ilk iki yıllık bölümünde 
iyileştirmesi yapılan 
meralardan yılda 12.000 
ton kuru ot elde edileceği 
hesaplanmaktadır. 
Uygulamanın sonunda ise 
halen 22.000 ton kuru ot 
elde edilen meralardan 
60.000 ton civarında ot 
alınabilecektir.

Sonuçta mera iyileştirmesi 
projesi ile konunun 
önemi üreticilere anlatılıp, 
açıklanarak bu kıymetli 
varlığımızın değeri 
anlaşılacak ve koruyup 
kullanılmak suretiyle 
verimliliği sürekli hale 
gelecektir. Öbür yandan ise 
kaliteli kaba yem açığımız 
%70’lerden %44’lere 
gerilemiş olacaktır.

2015 yılında başlayıp 2016 
yılında da uygulamasına 
devam edilen Mera 
İyileştirme ve Yönetimi 
projemizin genel 
amacı, vasıf kaybedip 
yeterli düzeyde verim 
alınamayan meralarımızı 
tekrar en yüksek verimi 
alabileceğimiz hale 

Hacı ASLAN 
Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi  
Tarımsal Hizmetler Dairesi Başkanı
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kavuşturmaktır. Bu proje 
ile bilinçsiz kullanım 
sonucu dekara ot 
verimi 50 kg’a kadar 
düşen meralarımızdaki 
ot veriminin 4 kat 
artırarak 200 kg 
seviyesine çıkarılması 
hedeflenmektedir.

İlk iki yılda 8 ilçeye bağlı 
34 mahallemizin 89.676 
dekar mera alanı proje 
kapsamına alınmıştır. Bu 
değer Tekirdağ’ın toplam 
325.870 dekar mera 
varlığımızın %27.52’sini 
oluşturmaktadır. 2015 
yılında 19 mahallemizin 
31.850 dekar merasında, 
dekara 25 kg üzerinden 
toplam 796.250 kg 20.20.0 
kompoze gübre atılmıştır. 
2016 Şubat ayında ise 2015 
yılındaki meralara ilave 
olarak proje kapsamına 
alınan 15 mahallenin 
24.115 dekar merası ile 
birlikte toplam 55.965 
dekar meraya 800.800 
kg 20.20.0 kompoze 
gübre kullanılmıştır. 
Böylece iki yılda 34 
mahallemizde 89.676 
dekar (il genelinin %27.52’si) 
meranın 55.965 dekarlık 
(il genelinin %17.3’ü) kısmı 
iyileştirilmiştir.

Islah çalışması yapılan 34 
mahalledeki meralarımızın 
proje öncesi toplam 

ot üretimi 4.483 ton 
iken, iyileştirme sonrası 
12.878 tona ulaşacağı 
hesaplanmaktadır. Yani 
elde edilen ot miktarı 
yaklaşık olarak 3 kat artmış 
olacaktır. Bununla birlikte 
ot çeşitliliği ve kalitesinde 
önemli artışlar olduğu 
gözlenmektedir. Bu artış, 
İlimiz hayvancılığında 
çok büyük problem olan 
kaliteli kaba yem açığının 
kapanması için önem arz 
etmektedir.

Yapılan değerlendirmelere 
göre Tekirdağ İlimizin 
kaba yem açığı 85.000 
ton civarındadır. Tarımsal 
Hizmetler Daire Başkanlığı 
olarak başlattığımız Mera 
İyileştirme ve Yönetimi 
projesi kısa sürede bu 
açığın %10’unu kapatmış 
olacaktır.

Büyükşehir Belediye 
Başkanlığınca, 
hayvancılığın gelişmesinin 
önündeki en önemli 
engellerden biri olarak 
kabul edilen besleme 
ve bakım konularındaki 
eksiklikleri gidermek 
amacıyla meraların 
iyileştirilmesi yanında 
başka alt projeler de 
uygulanmaktadır. 
Meraların etkin kullanımını 
sağlayacak ve bu kıymetli 
varlığımızdan faydalanmayı 

artıracak olan önemli bir alt 
projemiz bulunmaktadır.

İyileştirme çalışması 
yapılan tüm meralarımıza 
akasya kümelerinden 
oluşan gölgelikler tesis 
edilmektedir. Bu sayede 
sıcak yaz günlerinde 
hayvan refahı büyük 
ölçüde sağlanmış olacaktır.

Mera yönetimi ve önemi 
konusunda, başta proje 
sahası mahallelerimiz 
olmak üzere merası olan 
köylerimizde eğitim-yayım 
çalışmaları aralıksız olarak 
sürdürülmektedir.

Tekirdağ hayvancılığını 
daha da geliştirebilmek 
için hazırlanan proje 
demeti içerisinde yer alan 
bir başka alt projemiz ise 
Baklagil Yem Bitkileri Ekiliş 
Alanlarının Geliştirilmesi 
Projesidir.

Bilindiği üzere baklagil yem 
bitkileri; tarım topraklarının 
verimliliklerini muhafaza 
edip hayvancılığın da 
ekonomik ölçülerde 
yapılmasını sağladıkları için 
münavebede mutlaka yer 
alması, üretilmesi gereken 
bitkilerdir.

İlimizde baklagil yem 
bitkileri ekilişleri çok 
sınırlıdır. Gelişmiş ülkelerde 
işlenen tarım arazilerinin 

her yıl %30’unda baklagil 
yem bitkisi ekilirken bizde 
bu oran hala %7-8’lerde, 
Tekirdağ’da ise çok 
daha alt düzeylerde 
bulunmaktadır.

Hayvancılık için mutlak 
surette lazım olan 
yem bitkisi ekilişlerini 
geliştirmek için 2015 
yılında, yaklaşık 6.400 
dekar alana ekilmek 
üzere, 6 ilçemizde 64.180 
kg macar fiği ve yem 
bezelyesi tohumu 95 kırsal 
mahallede 690 üreticiye 
ücretsiz olarak dağıtılmıştır.

Demonstratif amaçlı 
uygulanan bu proje, 
önümüzdeki yıllarda da 
kapsamı genişletilerek 
devam edecektir.

Tekirdağda hayvancılık 
kapalı ahır sistemine 
dayalı süt sığırcılığı 
şeklindedir. Doğru ve karlı 
bir süt sığırcılığı için ise 
temel besin kaynağı olan 
kaba otlar yanında belli 
ölçülerde de sınai yem 
kullanılmaktadır.

Tekirdağ süt sığırcılığında 
kesif yem oldukça yoğun 
şekilde hatta olması 
gerekenden çok fazla 
tüketilmektedir.
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Bağcılığı 
Geliştirilmesi 
Projesi

Dünyanın en eski kültür 
bitkilerinden biri olan 
asmanın yani üzüm üretimi 
ile şarap yapımının bu 
topraklarda çok eskiye 
dayandığı ve 8000 yıllık 
bir geçmişi olduğu 
bilinmektedir.

İnsanların beslenmelerinde 
fevkalade önemli bir 
yeri olan ve sevilerek 
tüketilen üzüm, çok 
amaçlı değerlendirilebilen 
bir üründür. Toprakların 
muhafazası, 
marjinal arazilerin 
değerlendirilmesine 
imkân vermesi, istihdam 
yaratması ve uzun süreli 
yeşil alan sağlama gibi 
avantajları olan bağcılığın 
vatanı Türkiye’dir. Dünyaya 
da buradan yayılmıştır.

Bağcılık açısından yer 
kürenin en uygun kuşağı 
üzerinde bulunan ülkemiz, 
dünyanın sayılı üzüm 
üreticileri arasındadır. 
Üzüm üretimi Tekirdağ 

için olduğu kadar Türkiye 
geneli için de çok 
önemlidir.

Şarköy ilçemizin yıllık 
tarımsal gayri safi üretim 
değeri içinde ciddi paya 
sahip olan bu ürünümüz, 
gerek hükümetlerin 
izlediği genel ekonomik 
tercih ve politikalara bağlı 
olarak gerekse turizm ve 
kentleşme konularında 
yaşanılan hızlı gelişme 
ve değişmeler nedeni 
ile alansal olarak süratle 
azalma eğilimindedir.

Toplam meyve üretiminin 
yaklaşık %25’ini teşkil 
eden üzümün ülkemizde 
1200 civarında çeşidi 
bulunmaktadır.

Dünya genelinde 74.710 
milyon dekarda yapılan 
bağcılıktan dekara 900 kg 
verim ile toplam olarak 
64.670 milyon ton üzüm 
üretilmektedir.

Ülkemiz dünya genelinde 
sahip olduğu 530.000 
dekar bağ alanı ile 4. ve 
yıllık toplam 3.5 milyon 
ton üzüm üretimi ile de 5. 
sırada gelmektedir.

Ekolojik, toprak ve 
topoğrafik açılarından çok 
büyük avantajlara sahip 
ilimizde ise sahip olunan 
37.420 dekar bağ alanının 
%80’i Şarköy ilçemizde 
bulunmaktadır. Şarköy bağ 
alanlarının, %32’si sofralık 
(çekirdekli) geri kalan 
%68’i ise şaraplık üzüm 
çeşitlerinden oluşmaktadır.

Toplam 135.139 dekar 
işlenen tarımsal arazi 
varlığının yaklaşık dörtte 
birinde bağcılık yapılan 
Şarköy ilçemizin üzüm 
verim ortalaması sofralıkta 
600 kg/da, şaraplıkta 
ise 500 kg/da’dır. Bu 
miktar ülke ortalaması 
olan 680 kg/da’ın altında 
bulunmaktadır.

İlçe ekonomisinde 
önemli bir yere sahip 
olan üzümlerin üretildiği 
bağların neredeyse 

tamamı goble terbiye 
sisteminde kurulmuştur. Bu 
durum mekanizasyonun 
düşük olmasına da 
sebep vermektedir. 
Goble terbiye sisteminde 
yoğun işgücünün yanında 
verim de düşüktür. 
Telli terbiye sisteminin 
goble terbiye sistemi 
ile karşılaştırıldığındaki 
üstünlükleri bu sistemlerin 
desteklenmesinin 
haklılığını ortaya 
çıkarmaktadır.

Tüm diğer tarımsal ürünler 
üretiminde olduğu gibi bağ 
tesisi anlayışında ve üzüm 
üretim tekniklerinde çok 
büyük değişimler olmakta, 
gelişmeler yaşanmaktadır.

Asmanın bir bütün 
halindeki görünüşüne 
(gövdenin şekli ve 
yüksekliği, yaşlı kollarla 
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değişikliğe gidilmesi 
gerekmektedir.

Yüksek Telli Terbiye 
sisteminin mevcut 
goble sistemine olan 
üstünlüklerinden bazıları 
şöyle sıralanabilir:

 »  Tesis masraflarının 
yüksek olmasına rağmen 
mekanizasyona elverişli 
olduğundan bakım 
masrafları daha azdır.

 »  Omca çubukları, don 
tabanı seviyesinden 
yüksekte kaldığından 
alçak sistemlere göre 
ilkbahar donlarından 
daha az zarar görürler.

 »  Sistem uzun budamaya 
imkân verdiğinden uzun 
budanan çeşitlerde ciddi 
verim artışları olur.

 »  Asmalar daha geniş 
yüzeye yayılacağından 
havalanması ve 
güneşlenmesi daha iyi 
olacak, hastalık azalacak 
ve verim artacaktır.

 »  Zirai mücadele, 
hasat, budama, 
toprak işleme gibi 
kültürel uygulamaları 
yapmak daha kolay ve 
ekonomiktir.

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi olarak bu 
üstünlükler ile elde 
edilecek fayda dikkate 
alınarak bir proje 
yapılmasına karar verdik.

Büyükşehir Belediye 
Başkanlığı olarak İlçe 
Belediyemiz aracılığı 
ile S.S. Tekirdağ Bölgesi 
Tarım Kooperatifleri 
Birliği ile İlçede Bölge 
Tarım Kooperatiflerine 
bağlı 6 birim Tarımsal 
Kalkınma Kooperatifi 
üyeleri projeden 
faydalandırılmıştır.

Proje Şarköy ilçemizde 2 yıl 
süresince uygulanacaktır. 
Projenin ilk yılı olan 
2016 yılında 54 çiftçimiz 
projeden faydalanmıştır. 
Gelecek yılda en az bu 

kadar çiftçimiz daha 
desteklenecektir.

Uygulamaya konulan bu 
proje ile özellikle sofralık 
üzümlerden sağlanacak 
ciddi ölçüdeki verim 
artışları yanında; işçilik 
azalacak, makine kullanma 
imkânı artacak, yani 
maliyetler de düşecektir. 
Sonuçta üzüm üretimi bu 
bağlarda daha karlı hale 
gelecektir.

Daire Başkanlığı olarak 
önem verilen bir husus da, 
“Eğitim Yayım” çalışmaları 
ile üreticiyi bilinçlendirmek 
yeni uygulanan yöntem 
ve çeşitler hakkında bilgi 
verme amacıyla üreticinin 
elde edeceği gelire katkı 
sağlayacak bir dizi eğitim 
programının uygulamaya 
konmuş olmasıdır.

Bu konuda proje uygulama 
yılında Tekirdağ Bağcılık 
Araştırma İstasyon 
Müdürlüğü ile Büyükşehir 
Belediye Başkanlığımızın 
2015 yılı içerisinde 
başlatmış olduğu eğitim 
çalışmalarına 2016 yılı 
içerinde de kapsamı 
genişletilerek devam 
edilmesi planlanmaktadır.

sürgünlerin sayı ve 
uzunlukları ile bağlanma 
yerleri) terbiye sistemi 
denilir.

Günümüz bağcılığında 
iklim, toprak, çeşit ve 
ekonomik faktörlerden 
kaynaklanan kimi 
uygulama farklılıkları 
görülse basit ve 
masrafsız ancak çok 
sayıda dezavantajları 
olan goble sisteminden 
vazgeçildiği görülmektedir. 
Modern bağcılıkta 
asmanın büyümesinin 
ve gelişmesinin kontrol 
edilmesi esastır.

Bu da ancak yüksek 
terbiye sistemi ile 
sağlanabilmektedir. 600 
kg/da verim ortalaması 
ile ülke ortalamasının 
altında Şarköy bağcılığının 
geliştirilebilmesi için 
terbiye sisteminde 
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Hayvancılığı 
Geliştirme 
Projesi

Tarım sektörünün motor 
gücü olarak kabul edilen 
hayvancılığın gelişmesi 
ve istenilen düzeylere 
gelebilmesi için, sahip 
olunan damızlık materyalin 
yani sahip olunan ırkın 
iyi seçilmesi ve ondan 
genetik kapasitesinin tüm 

olumlu özelliklerinden 
yararlanmayı sağlayacak 
olan bakım ve beslenme 
şartlarının da tam 
olarak yerine getirilmesi 
gerekmektedir.

Özetle genetik yapı, bakım 
ve besleme dengesinin 
iyi kurulup sağlanmasına 
ihtiyaç duyulmaktadır.

Tekirdağ ilinde %95’ler 
düzeyinde saf kültür 

152.196 baş sığır cinsi 
hayvan ile 243.697 baş 
koyun bulunmaktadır.

Tekirdağ’ın hayvan varlığı, 
toplam hayvansal üretim 
düzeyi, ortalama verim 
değerleri gibi parametreler 
ile yapılan karşılaştırmalar, 
Türkiye geneline oranla 
çok ileri düzeylere 
ulaşıldığını açıkça ortaya 
koymaktadır. Ancak 
tüm bu veriler ilimizdeki 

üretim miktarı, kalite, 
prodüktivite ve rantabilite 
konularında hala yapılacak 
pek çok şey olduğunu da 
göstermektedir.

Hayvancılığın Tekirdağ 
ekonomisindeki yeri ve 
önemi dikkate alınarak 
çok sayıda alt bileşenden 
oluşan hayvancılığı 
geliştirme projesi 
hazırlanmış, uygulamaya 
konulmuştur.

Mera 
İyileştirme 
ve Yönetimi 
Projesi

Bağcılığı 
Geliştirme 
Projesi

Hayvancılığı 
Geliştirme 
Projesi

Tekirdağ 
Birlik Yem 
A.Ş.
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Tekirdağ Birlik 
Yem A.Ş.’nin 
kurulması

İl ekonomisinde önemli 
yere sahip süt sığırcılığının 
temel girdilerinden 
olan sınai yemde üretici 
lehine düzenleyici bir 
mekanizmaya ve bunu 
gerçekleştirecek bir aktöre 
ihtiyaç duyulmaktaydı.

Bölge sığırcılığına farklı 
oluşumlar içinde uzun 
yıllardır hizmet eden 
ve Malkara Belediyesi 
mülkiyetindeki eski 

Köylere Hizmet Götürme 
Birliğince yaptırılan Yem 
Fabrikasının 2015 yılında 
Büyükşehir Belediyesi 
bünyesinde kurulan bir 
şirkete devri yapıldı.

Büyükşehir Belediyesi 
adına 2015 Eylül ayında 
faaliyetine başlayan yem 
fabrikası, ayda 1400-1500 
ton seviyesinde üretime 
ulaşmış bulunmaktadır.

İlk aşamada 46-50 TL/
çuval fiyat aralığındaki yem 
fiyatları, kısa sürede 38-43 
TL/çuval fiyat düzeylerine 
çekilmiştir.

Bu sayede il genelinde 
ayda tüketilen 16-20 bin 
ton, yani 320-400 bin çuval 
sınai yemden üreticilerin 
aylık kazanç tutarı 2,5-3,2 
milyon TL olmuştur.

Üretime başladığından 
bu yana geçen sekiz 
aylık sürede il pazarının 
%10’ununa sahip hale 
gelen yem fabrikası fiyat 

regülasyonu yanında 
kalitedeki standardı ve 
yaptığı eğitim yayım 
çalışmaları ile de bölge 
hayvancılığına hizmet 
etmektedir.

Yem fabrikası, zaman 
içerisinde pazar payına 
bağlı olarak söz konusu 
edilen katkılarını giderek 
daha fazla artıracaktır.
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Albayrak:  “Eğitime 
Verdiğimiz Önem 
Çocuklarımıza olan 
İnancımızdandır”

Çocukların geleceğimiz 
olduğunu dile getiren 
Albayrak, “Çocuklar 
umudumuzun ve 
yarınlarımızın mimarlarıdır. 
Bugün çocuklarımız için 
atacağımız her adım bize 
aydınlık yarınlar olarak 
geri dönecektir. Tekirdağ 
Büyükşehir Belediyesi 
olarak eğitime verdiğimiz 
önem çocuklarımıza 
olan inancımızdandır. Her 
zaman ve her koşulda 

Başkanı Kadir Albayrak’ı 
makamında ziyaret etti.

Büyükşehir Belediye 
Başkanlığı koltuğuna 
oturan küçük başkanlar 
çevreye duyarlı olunması, 
park ve bisiklet yolları 
yapılması konularında 
isteklerini dile getirdiler. 
İsteklerinin yerine 
getirileceğini belirten 
Albayrak, tüm çocukların 
23 Nisan Ulusal Egemenlik 
Ulusal Egemenlik 
ve Çocuk Bayramını 
kutlayarak, çocuklara 
hediyeler verdi.

23 NİSAN 
ÇOŞKUYLA 
KUTLANDI

23 Nisan Ulusal Egemenlik 
ve Çocuk Bayramı 
tüm yurtta olduğu gibi 
Tekirdağ’da da bir dizi 
etkinlikler de coşkuyla 
kutlandı.

Tekirdağlıların büyük ilgi 
gösterdiği törenlerde 
minik çocukların hazırlamış 
olduğu gösteriler 
izleyenler tarafından büyük 
alkış alırken, kutlamalar 
çerçevesinde gerçekleşen 
resim ve şiir yarışmalarında 
dereceye giren öğrencilere 
plaket ve ödülleri takdim 
edildi.

Çocuk Başkanlar 
Çevreye Duyarlı 
Olunmasını İstediler

23 Nisan Ulusal Egemenlik 
ve Çocuk Bayramı 
kutlamaları çerçevesinde 
Çerkezköy Atatürk 
İlköğretim Okulu’ndan 
bir grup öğrenci Tekirdağ 
Büyükşehir Belediye 

gençlerimizin yanında 
olmaya devam edeceğiz.” 
dedi.

Tekirdağ Ulusal 
Egemenlik İçin Yürüdü

23 Nisan Ulusal 
Egemenlik ve Çocuk 
Bayramı dolayısıyla 
“Ulusal Egemenlik 
Yürüyüşü”düzenlendi.

Tekirdağ Valisi Enver 
Salihoğlu, Tekirdağ 
Milletvekili Faik Öztrak, 
Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak, Süleymanpaşa 
Belediye Başkanı Ekrem 
Eşkinat, dernekler, sivil 
toplum kuruluşları, siyasi 
parti temsilcileri ve birçok 
vatandaşın katıldığı 
yürüyüş, büyük bir coşku 
ile sahil dolgu alana kadar 
sürdü. Tekirdağlıların 
Ata’sına her zaman ve her 
koşulda bağlı olduğunu 
gösteren yürüyüş Tolga 
Çandar konseriyle devam 
etti.
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çıkarırken, canlı langırt, 
tırmanma duvarı, rodeo 
gibi oyun alanlarında 
çocuklar bütün gün 
eğlenceli vakit geçirdiler. 
Oyun alanlarının yanında 
kurulan rampa ve pistlerde 
patenciler ve bisikletçiler 
unutulmaz bir şov sergiledi.

Akşam Tekira AVM 
önünden başlayan 
Atatürk’ü Anma 
Yürüyüşüne Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak’ın yanı sıra 
Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi genel 
sekreter yardımcıları, 
daire başkanları 

Tekirdağ’da

19
Coşkusu

19 Mayıs Atatürk’ü Anma 
ve Gençlik Spor Bayramı 
Tekirdağ’da coşkuyla 
kutlandı. Sabah saatlerinde 
Valilik Atatürk Anıtı önüne 
çelenk konulması ile 
başlayan törenler, sahil 
amfi tiyatrodaki etkinlikler 
ile devam etti.

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi bayramın 
coşkulu geçmesi için bir 
dizi etkinlik düzenledi. Sahil 
dolgu alanında kurulan 
şişme oyun grupları ile 
çocuklar bayramın tadını 

ve Süleymanpaşa 
Belediyesi’nin birim 
müdürleri, sivil toplum 
kuruluşları, siyasi parti 
temsilcileri, dernek üyeleri 
ve binlerce Tekirdağlı 
katıldı.

Sahil dolgu alanında 
binlerce vatandaş marşlar 
söyleyerek Atasına 
ve ülkesine bağlılığını 
gösterirken Onur Akın’ın 
sahne aldığı konsere 
dinleyiciler eşlik etti.

Mayıs
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“Şu gördüklerin kiraz ağaçlarıdır;
Ki böyle çıplak kalmazlar.
Günü gelir uzun olur yeşilin ömrü;
Zannedersin solmazlar.
Bizim buralarda
Kiraza çıkamayan kızı almazlar.”
      Arif Nihat ASYA

Kiraz Cenneti
“Naip”
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Kirazın anavatanı, hatta 
doğduğu yer olarak 

bilinen Naip’e çeviriyoruz 
rotamızı. Süleymanpaşa 
ilçesine 14 km uzaklıkta 
olan Naip Mahallesi, 
Barbaros’u geçtikten sonra 
Kumbağ’a gelmeden 
önce ilk sapaktan girince 
birkaç kilometre sonra 
dar sokakları ve altı 
yüz yıllık heybetli çınar 
ağacı ile karşılıyor bizi. 
Çınarının gölgesinde 
soluklanıyor, emektar 
kahvehanelerinin birinde 
çayımızı yudumluyor ve 
tarihi çok eskilere dayanan 
Naip hakkında merak 
ettiğimiz her şeyi sormaya 
başlıyoruz.

Sohbetimize “Naip” isminin 
nereden geldiğini sormakla 
başlıyor ve bu konuyla 
ilgili çeşitli rivayetler 
olduğunu öğreniyoruz. 
Zira Naip, hükümdar 
adına, hükümdar olmadığı 
zaman ya da hükümdarın 
çocukluğu süresince 
devleti yöneten kimse 
manasına gelen bir kelime 
olmasının yanı sıra, “Naibi” 

adında bir kişinin burada 
yaşamış olduğu rivayeti 
de ismi nereden geldiğiyle 
ilgili diğer bir rivayet.

Marmara ikliminin hakim 
olduğunu Naip’in başlıca 
geçim kaynaklarının 
tarım, hayvancılık, sebze 
ve meyvecilik, seracılık 
ve bağcılık olduğunu 
söylüyor muhtarımız. Fakat 
ön plana çıkan bir geçim 
kaynağı var ki o da kiraz 

yetiştiriciliği. En eski kiraz 
yetiştiriciliğinin yapıldığı 
Naip, 1961 yılında Kiraz 
Cümbüşü adıyla başlayan 
Kiraz Festivalinin ilk ev 
sahibi olma özelliğini 
de taşıyor bu anlamda. 
O günü hatırlıyor 
musunuz diye soruyoruz 
mahallenin görmüş 
geçirmiş sakinlerine. Halk 
oyunlarından, bandoya, 
yağlı güreşlerden birçok 
eğlenceye tam bir cümbüş 
havasında geçermiş 
“Tekirdağ Kiraz Cümbüşü”.

Naip kirazını diğerlerinden 
ayrı kılan özelliğin ne 
olduğunu sorduğumuzda 
ise, birçok cinsinin 
bulunduğunu, fazla mahsul 
verdiğini ve en önemlisi 
bu işi severek yaptıklarını 
söylüyor Naipliler. Pembe 
kiraz ve yerli kara üç-dört 
senede, Napolyon ise 
yedi senede yetişiyormuş 
edindiğimiz bilgilere göre. 
İkram edilen kirazların 

tadına baktığımızda ise her 
birinin birbirinden lezzetli 
olduğunu anlıyoruz.

Tarihinin eskilere 
dayanması, tarihi 
eserlerinin olup olmadığı 
sorusunu sorduruyor 
bize. Büyük bir zenginlik 
karşısında olduğumuzu 
o an fark ediyoruz. Trak 
Kralının kızının mezarı 
olarak bilinen “ Kız Kulesi”, 
Osmanlı ve Bizans 
dönemine ait köprü ve 

Naip’in kuzeydoğusunda 
yer alan, kurtarma kazıları 
sonucu ortaya çıkan Kızlar 
Höyük Tepesi adıyla da 
bilinen Naip Tümülüsü. 
Anlaşılıyor ki birçok tarihi 
esere ev sahipliği yapıyor 
Naip Mahallesi.

Gölgesinde huzuru 
bulduğumuz çınar ağacı 
ve Naip’in sembollerinden 
biri olan meydanından 
kısa bir gezinti yapmak 
üzere ayrılıyoruz. Kiraz 
ağaçları ve kimisinde 
hala oturulmakta 
olan, kimisinde ise 
terkedilmişliğin hüznü 
olan kerpiç evler 
eşliğinde yürüdüğümüz 
dar sokaklarında, Naip 
kadınlarının sergilediği 
tezgahlara göz atıyoruz. 
Erişteden tarhanaya, 
reçelden kendilerine 
has ekmeklerine kadar 
el emeği çeşitli ürünlere 
rastlıyoruz.

Naip gerçekten de hayatı 
kiraz tadında yaşamak 
isteyenlerin, huzuru ve 
mutluluğu arayanların 
adresi diyoruz gezimizin 
sonunda ve en kısa 
zamanda tekrar gelmek 
ümidiyle “Kiraz Cenneti 
Naip ”ten ayrılıyoruz.
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SÜLEYMANPAŞA’YA 
BİR PARK DAHA

Tekirdağ Büyükşehir 
Hizmet Binası yanındaki 
eski minibüs durağı olarak 
bilinen alan Tekirdağ 
Büyükşehir Belediyesi 
Park ve Bahçeler Şube 
Müdürlüğü ekipleri 
tarafından park haline 
getirildi.

Bin metrekarelik alana 778 
metrekare çim ve iki bin 
adet çiçek ekilen parka 285 
metrekare kilit taş ile 170 
metre de bordür yapıldı. 
Mevcut yapısı tamamen 
değiştirilerek, kent donatı 
elemanları konulan parkta 
vatandaşların oturup 
dinlenebileceklerini 
belirten Tekirdağ 

Büyükşehir Belediyesi 
yetkilileri şehir merkezinde 
küçük ölçekli modern bir 
yeşil alan oluşturduklarını 
belirttiler ve bundan sonra 
da uygun yerlere bu tür 
parkları yapmaya devam 
edeceklerini söylediler.
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Tekirdağ 
İtfaiyesi 8 
Yeni Araç İle 
Güçlendi

Her geçen gün araç 
filosunu yenileyerek 
gücüne güç katan Tekirdağ 
Büyükşehir Belediyesi 
İtfaiye Dairesi Başkanlığı 
8 itfaiye aracını daha 
bünyesine kattı.

Başkan Albayrak 8 yeni 
araç daha aldıklarını 
belirterek  “İtfaiyemiz 
kent merkezlerinde 6,5 
dakikada, kırsalda ise 
14 dakikada olay yerine 
ulaşıyor. Allah bize bu 
araçları kullanmayı nasip 
etmesin ama gerektiği 
zaman da bu araçların 
yokluğunu göstermesin” 
dedi. 

Çiftçiler 
Günü Bayram 
Havasında 
Kutlandı

Malkara Belediyesi ve 
Malkara Ziraat Odası 14 
Mayıs Dünya Çiftçiler 
Günü dolayısıyla Malkara 
Çavuşköy’de ortaklaşa 
bir program düzenledi. 
Programa Tekirdağ 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı Kadir Albayrak, 
Malkara Belediye Başkanı 
Ulaş Yurdakul, Tekirdağ 
Büyükşehir Belediyesi 
Genel Sekreter Yardımcısı 
Prof. Dr. Tamer Dodurka ve 
çok sayıda vatandaş katıldı.

Çavuşköy’de düzenlenen 
piknikte çiftçiler bir araya 
gelerek halk oyunları, 
müzikler ve halaylar 
eşliğinde eğlendi. 
Şenlik havasında geçen 
programda çiftçiler emeği 
geçen herkese teşekkür 
ederek bu tarz etkinliklerin 
devam etmesini istedi.

Hayrabolu’da 
Toplu Damla 
Yağmurlama 
Sulama Sistemi 
Açıldı

Hayrabolu Parmaksız 
Mahallesi’nde Toplu Damla 
Yağmurlama Sulama 
Sisteminin hayata geçmesi 
çiftçilerin yüzünü güldürdü.

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak, sulamanın 
önemine dikkat çekerek  
bu projenin devamının 
geleceğini söyledi.

Doğa Mantarı 
ve Manda 
Yetiştiriciliği 
Saray’da 
Tanıtıldı

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak Saray’da 
Tekirdağ Damızlık Manda 
Yetiştiricileri Birliği 
tarafından düzenlenen 
Doğa Mantarı ve Manda 
Yetiştiriciliği tanıtım 
etkinliğine katıldı. Kurulan 
stantları gezen Başkan 
Albayrak ürünler hakkında 
bilgi aldı.

Başkan Albayrak Manda 
Yetiştiriciliği Projesi 
hakkında bilgiler vererek, 
“Proje kapsamında 2015 
yılı içinde 137 baş gebe 
manda, Saray İlçemize 
bağlı Güngörmez ve 
Safaalan Mahalleleri’nde 
52 yetiştiriciye verilmiştir. 
şeklinde konuştu. Mantar 
konusunda da bölgenin 
çok elverişli olduğunu 
belirten Başkan Albayrak 
programın hazırlanmasında 
emeği geçen herkese 
teşekkür ederek, 
önümüzdeki senelerde 
program için ellerinden 
gelen bütün desteği 
vereceklerinin altını çizdi.
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Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi 3. Muhtarlar 
Çalıştayını Çorlu’da 
düzenledi. Gün boyu süren 
ve iki oturum şeklinde 
gerçekleşen çalıştayda 
muhtarlar mahallelerinin 
ihtiyaçlarını Büyükşehir 
Belediyesine iletme imkanı 
buldu.

Başkan Albayrak 
konuşmasında, “Göreve 
geldiğimiz ilk günden 
itibaren hiç eksilmeyen 
hizmet aşkımızla, 11 
belediye başkanımızın 
ortak çalışması ve sizlerin 
desteği ile bu günlere 
geldik. 11 ilçemizin 11’inde 
hayata geçecek olan 
prestij yolu projesi var. 
Bunun yanı sıra 11 İlçemiz 
ve  352 mahallemizde 
Büyükşehirin elinin 
değdiği her şeyin nasıl 
güzelleştiğini tüm 

Teirdağlılar görecekler. 
Birimlerimiz her ilçede 
aynı hızla çalışıyor. 
Birimlerimizi ilçelerimize 
kurarak hizmeti halka 
daha da yakınlaştırdık. 
Gece gündüz demeden 
çalışıyoruz. Mesai saatleri 
ve gün yetmiyor. 30 Mart 
2019 yılı geldiğinde 11 
Belediye Başkanım ve 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı olarak verdiğimiz 
sözlerin hepsini 
yerine getirmenin 
gururu ile geçtiğimiz 
seçimlerde gösterilen 
başarının aynısını tekrar 
göstereceğiz.” dedi.

Başkan Albayrak’ın 
ardından Çorlu Belediye 
Başkanı Ünal Baysan, 
Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Genel Sekreteri 
Oral Karakaya, TESKİ 
Genel Müdürü Dr. Şafak 
Başa, Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi Genel Sekreter 
Yardımcıları Prof. Dr. Tamer 
Dodurka, Fatih Ünsal 

konuşmalarını yaptılar. Son 
olarak konuşma yapması 
için kürsüye davet edilen 
Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi Genel Sekreter 
Yardımcısı M. Zeki Gürcün 
görsel sunu eşliğinde 
iki yılı değerlendirerek 
katılımcıları bilgilendirdi.

İlçeleri temsilen birer 
mahalle muhtarı kürsüye 
gelerek, mahallelerindeki 
ve çevre mahallelerdeki 
yaşanan sıkıntıları 
dile getirdiler.  Gürol 
Orta (Hayrabolu), Bilal 
Tokuç (Kapaklı), Mümin 
Değirmenci (Saray),  
Coşkun Tekin (Şarköy), 
Bahri Çakır (Çerkezköy), İsa 
Turgut (Süleymanpaşa), 
Sebahattin Binici (Malkara), 
Kader Canbazoğlu 
(Marmara Ereğlisi), Adem 
Turnacı (Muratlı), Salim 
Sarıer (Çorlu) ve Mehmet 
Erkul (Ergene) ilçelerinin 
sözcüsü olarak ihtiyaç ve 

talepleri Başkan Albayrak’a 
iletti. Temsilcilerin 
konuşmalarının ardından 
Başkan Albayrak 
konuşmak isteyen diğer 
muhtarlara da söz hakkı 
verdi. Hayrabolu Belediye 
Başkanı Fehmi Altayoğlu 
ihtiyaçlara cevaben 
bir konuşma yaparak 
muhtarları bilgilendirdi. 
Kapanış konuşmasını 
yapan Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak, tüm ihtiyaçların 
değerlendirilmeye 
alınacağını ve en kısa 
zamanda çözüme 
ulaşacağını söyledi. 
Çalıştayın verimli geçtiğini 
söyleyen Başkan Albayrak 
katılımlarından dolayı 
muhtarlara teşekkür etti.

“Geleceğimizi Birlikte 
Planlıyoruz”

MUHTARLAR
ÇALIŞTAYI

3. 
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Tekirdağ’ın 
Geleceğinde Lojistiğin 
Yeri Tartışıldı

Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi 
ve Beykoz Meslek Yüksekokulu 
tarafından ortaklaşa düzenlenen 
“Tekirdağ’ın Geleceğinde Lojistiğin 
Yeri” konulu sempozyum geniş çaplı 
bir katılımla Çorlu’da gerçekleşti.

Tekirdağ Büyükşehir Belediye 
Başkanı Kadir Albayrak’ın yanı sıra, 
İlçe Belediye Başkanları ve birçok 
lojistik firmanın temsilcilerinin katıldığı 
sempozyumda açılış konuşmasını 
yapan Başkan Albayrak, “Ülkemizde 
lojistik sektörü özellikle son yıllarda 
büyük bir gelişme göstermektedir. 
Tekirdağ, konumu ve doğal 
özellikleri ile Türkiye’de lojistik 
üs olmak için gerekli potansiyele 
sahiptir. Avrupa’nın en büyük 
metropollerinden biri olan İstanbul’un 
yanı başında olması , Avrupa ile Asya 
arasında geçiş yolu olması, Trakya’da 
bulunan tek büyükşehir olması, 
coğrafi avantajlarına ilave olarak, 
ulaşım ağı çeşitliliği, ekonomik, ticari 
ve sanayi alanlarındaki potansiyeli, 
mevcut limanları ile hem ulusal 
hem de uluslararası yatırımlar 
için tercih nedeni olabilecek tüm 
şartlara sahiptir. Tüm bu etmenler 
düşünüldüğünde, ilimizin lojistik 
merkezi haline gelmesi zorunlu bir hal 
almıştır. ”dedi.

Sempozyumun ilk oturumunda 
Prof. Dr. Okan Tuna, Prof. Dr. 
Mehmet Tanyaş, Lojistik Uzmanı 
Fevzi Bilik, Öğretim Görevlisi Nesli 
Çankırı katılımcıları bilgilendirirken, 
2. oturum Prof. Dr. Halim Ceylan, 
Trakya Kalkınma Ajansı Proje Yetkilisi 
Mehmet Karaman’ın konuşmaları ve 
soru-cevap şeklinde devam etti.
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Öğrenci başına en fazla atık 
pil toplama kategorisinde;

1.Saray Güngörmez 
Ortaokulu 4.000 TL

2.Kapaklı Pınarca Ortaokulu 
3.000 TL

3.Çerkezköy Cansen Gürsoy 
Şen Anaokulu 2.000 TL

Ayrıca ilk 10’a giren 7 0kula 
ise 1.000’er TL

En çok atık pil toplama 
kategorisinde;

1.Çorlu Fevzi Çakmak 
İlkokulu - Yazıcı

2.Çorlu Atakent İlkokulu  
Printer - Yazıcı

3.Çorlu Mükerrem Ali Kayan 
İlkokulu - Spor Seti

Ayrıca ilk 10’a giren 7 okula 
ise Satranç Seti ve Eğitim 
Panosu verildi.

Geleneksel hale getirilen 
kampanya ile toplanan 
atık pil miktarında 2015 
yılına kıyasla yaklaşık %50 
artış yaşandı. 2015 yılında 
Tekirdağ ili sınırlarında 
toplanan 7.750 kg atık 
pil miktarının 7.015 kg’ı 
“Ödüllü Atık Pil Toplama 
Kampanyası”na aitken 2016 
yılında toplam miktar 10.100 
kg’a ulaştı. Büyükşehir 
Belediyesi yetkilileri rekor 
kabul edilebilecek bu artış 
için yarışmaya katılarak 
çevrenin korunmasına katkı 
sağlayan tüm okullara 
teşekkürlerini iletti ve 
kampanyanın önemine 
dikkat çekti.

Kampanya sonucunda 
öğrenci başına en fazla 
atık pil toplayan ilk 10 
okul Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi tarafından, 
öğrenci sayısına 
bakılmaksızın en çok atık 
pil toplayan ilk 10 okul da 
TAP Derneği tarafından 
ödüllendirildi.

Ödüllü Atık 
Pil Toplama 
Kampanyası’nda 
9.592 Kg Atık Pil 
Toplandı.

Atık pillerin düzenli şekilde 
toplanarak çevreye zarar 
verilmesinin önlenmesi, 
okullarda öğrenim gören 
öğrencilere çevre bilincinin 
aşılanması ve daha temiz bir 
çevreye kavuşmak amacıyla 
15 Ekim 2015-30 Nisan 2016 
tarihleri arasında Tekirdağ ili 
sınırları içerisinde bulunan 
anaokulu, ilkokul, ortaokul 
ve ortaöğretim okullarının 
katılımıyla Tekirdağ 
Büyükşehir Belediyesi, İlçe 
Belediyeleri ve Taşınabilir 
Pil Üreticileri ve İthalatçıları 
Derneği İktisadi İşletmesi 
(TAP) ile birlikte “Ödüllü Atık 
Pil Toplama Kampanyası” 
düzenlendi.
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“Bir yataklık 
dünya” projesi 
yatalak hastalara 
umut oluyor

Süleymanpaşa Belediyesi, 
Süleymanpaşa Engelli 
Koordinasyon Merkezi, 
Süleymanpaşa Engelsiz 
Yaşam Derneği ve Zirve 
Dağcılık ve Doğa Sporları 

Kulübü Tekirdağ Şubesi 
işbirliğinde yaşamını 
yatağa bağımlı geçiren 
hastalar için “Bir Yataklık 
Dünya” projesi hayata 
geçirildi.

Süleymanpaşa 
Belediyesi’nin Evde Bakım 
Hizmeti ekibi tarafından 
hastalara ulaştırılan şişme 
yataklar ve motorlu hasta 

karyolaları bağış yoluyla 
edinilirken tespit edilen 
hastaların evlerine kadar 
götürülüp kuruluyor.

.12. Yatak Bıyıkali 
Mahallesi’ne Teslim 
Edildi

Öte yandan şu ana 
kadar bağışlanan hasta 
karyolaları yatalak 

hastalara umut olurken 
12. karyolada Bıyıkali 
Mahallesi’nde yatalak 
olarak yaşamını sürdüren 
bir vatandaşını ziyaret eden 
ekipler aracılığı ile kurulup 
teslim edildi.

Candan YÜCEER 
Tarhana 
Şenliği’ne Katıldı 

Tekirdağ Kent Konseyi 
Kadın Meclisi tarafından 
düzenlenen Tarhana 
Çorbası şenliği Malkara’nın 
Sarıpolat Mahallesinde 
gerçekleştirildi.

Tekirdağ Milletvekili 
Candan Yüceer’in yanısıra 
Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak, Malkara Belediye 
Başkanı Ulaş Yurdakul, 

CHP Tekirdağ İl Başkanı 
Recep Ökten, CHP 
Süleymanpaşa İlçe Başkanı 
İlker Yağcıoğlu ile çok 
sayıda vatandaşın katıldığı 
Tarhana Şenliğin’de halk 
oyunları gösterileri yapıldı 
ve yöresel oyunlar oynandı.

Bayanlar tarafından 
açılan standları gezerek 
üretilen yöresel ürünler 
hakkında bilgiler alan 
Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak “Köy ismi bize 
daha samimi geldiği 
için köylerin mahalle 

olmasına rağmen biz hala 
köy ismini kullanıyoruz. 
Allah Sarıpolat’a çok 
güzellikler bahşetmiş. Her 
türlü güzellikler bir arada 
toplanmış. Örf, adetlerinize 
ve birbirinize bağlılığınız 
samimiyetiniz çok güzel. 
Bunun için size teşekkür 
ediyorum “ dedi.

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesini yeni kurulan 
bir belediye olduğu için 
genç bir fidana benzeten 
ve uzun uzun dallar 
verdiğini anlatan Tekirdağ 
Milletvekili Candan Yüceer 

de “ Örf ve adetlerini 
sürdüren ve ailelerine de 
gelir getiren Sarıpolat’ın 
bayanlarına teşekkür 
ediyorum” diye konuştu.

Bayanların yaptığı tarhana 
çorbasından içen ve diğer 
yerel ürünlerden tadan 
Başkan Albayrak Sarıpolat’ı 
Türkiye’ye tanıtmak 
istediklerini belirtti.
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Atina Büyükelçisi ve 
Kültür Bakanlığı Ateşesi 
İle Bir Araya Geldi

Mübadelede şehrimizden 
göç eden ve Tekirdağ 
ilimizin orijinal 
fotoğraflarının sahibi 
olan, Dimitrios Mavridis’i 
ziyaret etmek için Atina’ya 
giden Eşkinat’ın ilk durağı 
Atina Büyükelçimiz Kerim 
Uras olurken büyükelçi 
başkanlığında Kültür 
Bakanlığı Ateşesi Aslı 
Gündoğdu Aksungur’un da 
katılımıyla konuyla ilgili bir 
toplantı gerçekleştirildi.

Yapılacaklar ve atılacak 
adımların görüşüldüğü 
toplantının ardından 
Başkan Eşkinat 
beraberindekiler ile 
birlikte Tekirdağ üzerine 
uzun yıllardır çalışmalarını 
sürdüren ve 3 bin 
fotoğraflık Tekirdağ’ın eski 
fotoğraflarının bulunduğu 
arşive sahip Dimitrios 
Mavridis’i evinde ziyaret 
etti.

Dimitrios’un Tekirdağ 
Kitabının Çevirisi 
Yapılacak

Dimitrios Mavridis’in uzun 
yıllardır Tekirdağ üzerine 
yaptığı çalışmalar sonucu 
hazırladığı Tekirdağ ile ilgili 
kitaba da değinen Başkan 
Eşkinat; “Dimitrios Bey 
yaptığı çalışmalar sonunda 
Tekirdağ için bir de kitap 
hazırlamış. Bu kitapta eski 
Tekirdağ evlerinin eskizleri 
mevcut. Tekirdağ’ın 
mimari kimliğini de eş 
zamanlı olarak ortaya 
çıkaracak bir çalışma. 
Hangi mahallelerde hangi 
tip evler hangi tarihlerde 
yapılmış hepsi mevcut. Bu 
noktada şehrimize önemli 
bir değer kazandırmak için 
de Tekirdağ için hazırladığı 
kitabın telif haklarına 
yönelik görüşmemiz oldu. 
Çevirisini yaptırıp Türkçe 
ve İngilizce yayınlatmayı 
düşünüyoruz. “ şeklinde 
konuştu.

“Özellikle Tekirdağ’ın 
Kıymetli Bir Şehir 
Olması Yönünde Katkısı 
Olacak”

“Hedefimiz Eski Tekirdağ 
Fotoğrafları Müzesini 
şehrimize kazandırmak.” 
diyen Eşkinat; 
“Önümüzdeki günlerde 
protokol imzalamak için 
tekrar bir araya geleceğiz. 
Burası çok özel bir müze 
olacak. Bir göç müzesinin 
ilk adımı gibi. O dönemin 
orijinal fotoğraflarını 
modern müzecilik anlayışı 
ile Kültür Bakanlığı 
birlikteliğinde Tekirdağ’a 
kazandırmak istiyoruz. 
Türk - Yunan dostluğu için 
de, bu coğrafya için de 
özellikle de Tekirdağ’ın 
kıymetli bir şehir olması 
yönünde katkısı olacak.” 
ifadelerini kullandı.

Süleymanpaşa Belediye 
Başkanı Ekrem Eşkinat, 
Süleymanpaşa Belediye 
Meclisi’nin kararı 
doğrultusunda TURSAB 
Yöneticisi Orhan Çebi ve 
Tekirdağlı Koleksiyoner 
Eyüp Ataman ile birlikte 
Eski Tekirdağ Fotoğrafları 
Müzesi oluşum projesi 
çalışması için Yunanistan’a 
giderek temaslarda 
bulundu.

Eşkinat; “3 Bin 
Civarında Tekirdağ’a 
Ait Eski Resimlerin Var 
Olduğunu Gördük”

Dimitrios Mavridis’e yapılan 
ziyaret ve proje ile ilgili 
açıklamalarda bulunan 
Başkan Eşkinat; “Tekirdağ 
üzerine çalışmasını uzun 
yıllardır sürdüren Dimitrios 
Mavridis’i evinde ziyaret 
ettik. Sayın Mavridis’in 
özel koleksiyonunda 3 
bin civarında Tekirdağ’a 
ait eski resimlerin var 
olduğunu gördük. Bizlerle 
şehrimizin hiç bilinmeyen 
fotoğraflarını paylaştı.” dedi.

“Bu Binada Eski 
Tekirdağ Fotoğrafları 
Müzesi Oluşturmak 
İstiyoruz”

Mavridis ailesinin şu 
an Süleymanpaşa 
sınırlarında bulunan Işıklar 
Mahallesi’nde yaşamış 
olduğunu ve son olarak 
Ertuğrul Mahallesi’nde bir 
ev yaptıklarını paylaşan 
Eşkinat; “Mavridis 
ailesi 18. yüzyılda Mora 
yarımadasından Işıklar 
Köyüne yerleşmiş. Yıllar 
içinde aile burada yaşamını 
sürdürmüş. 1914 yılında 
Ertuğrul Mahallesi Sefa 
Sokak köşesinde bir ev 
yapmışlar. 1922 yılına kadar 
bu evde yaşadıktan sonra 
mübadele kapsamında 
Yunanistan’a gitmişler. 
Bina geçtiğimiz dönem 
il özel idaresi tarafından 
restore edilmek üzere 
kamulaştırılmış. Daha 
sonra da büyükşehir 
belediyemize geçmiş. 
Bu binada Eski Tekirdağ 
Fotoğrafları Müzesi 
oluşturmak istiyoruz ve 
oluşturulacak müzede 
Mavridis ailesinden kalan 
objelerin de kullanılması 
için bir görüşme yaptık.” 
diye konuştu.

Eski Tekirdağ 
Fotoğrafları 
Müzesi’nin İlk 
Adımı Atıldı
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Çorlu Belediyesi 
7.Uluslararası Çocuk 
Festivali

Çorlu Belediyesi 7. Uluslararası Çocuk 
Festivali bu yıl 23-28 Nisan 2016 
tarihleri arasında düzenlendi.

6 gün süren festival kapsamında 
Türkiye, Bulgaristan, Gürcistan, 
Kırgızistan, Makedonya, Paraguay, 
Romanya, Slovakya ve Ukrayna 
çocuk halk dansları toplulukları Çorlu 
ve mahallelerinde gösteriler yaptı. 
Çorlu Belediyesi’nin ev sahipliğinde 
düzenlenen Uluslararası Çocuk 
Festivali, öğrencilerin farklı ülkelerden 
arkadaşlar edinmelerine ve onların 
kültürlerini tanımalarına da imkân 
sağladı.

Uluslararası 7. Çocuk Festivaline 
katılan konuk ülkeler gösterilerini 
sahnelerken, Dünya Dans Günü 
kapsamında sahne alan Çorlu 
Belediyesi Halk Oyunları ekiplerinin 
gösterileri vatandaşlardan büyük alkış 
aldı. Çorlu Belediyesi Uluslararası 7. 
Çocuk Festivali, tüm katılımcıların hep 
birlikte söylediği “Hayat Bayram Olsa” 
şarkısı ile sona erdi.

Çorlu Belediyesi 
İftar Yemeklerini 
Mahallelerine Taşıdı

Çorlu Belediyesi tarafından Ramazan 
ayı nedeni ile düzenlenen iftar 
yemekleri bu yılda devam etti. 
Geçtiğimiz yıllarda Çorlu Belediyesi 
Aşevi’nde düzenlenen iftar yemekleri 
bu yıl mahallelere de taşındı.

Ramazan ayı boyunca günlük 
ortalama 1.200 kişinin yararlandığı 
Çorlu Belediyesi iftar yemekleri, bu 
yıl kurum ve kuruluşlarında destekleri 
ile gerçekleşti. Önceki yıllarda 
sadece Çorlu Belediyesi Aşevi’nde 
düzenlenen iftar yemekleri, Çorlu’nun 
tamamına yayılarak mahallelerde de 
düzenlendi.

Yenice Hizmet Binası 
Hizmete Girdi

Hizmet binasında, Emlak Vergisi 
ödemelerinin yapıldığı vezne, Zabıta 
ve Halk Masası birimleri hizmet 
veriyor.

Vatandaşlarımız, Çorlu Belediyesi 
Yenice Hizmet Binası’nda Emlak 
Vergisi ödemesi, dilekçe ve şikayetleri 
ile ilgili konuları zaman kaybetmeden 
gerçekleştirebilecekler. 
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Çerkezköy’de 
Başkanlar ve 
Vatandaşlar Pedal 
Çevirdi

Çerkezköy Belediyesince Düzenlenen  
2. Bisiklet Şenliğine Tekirdağ 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Kadir Albayrak, Kapaklı Belediye 
Başkanı İrfan Mandalı, Hayrabolu 
Belediye Başkanı Fehmi Altayoğlu ve 
yüzlerce bisiklet tutkunu katılırken, 
verilen startın ardından 2. Bisiklet 
Şenliğine katılan sporcular Atatürk 
Caddesi istikametinden Narin 
Kavşağı’na kadar pedal çevirdikten 
sonra Narin Kavşağı’ndan tekrar 
Atatürk Caddesi’ne dönerek, 
Altıyol Kavşağı’na geldiler. Altıyol 
Kavşağı’ndan Hükümet Caddesi’ne, 
oradan Hikmet Uğraş Caddesi’ne 
ulaşan bisiklet tutkunları, Kuşbahçe 
Mevkii’ndeki Şenlik alanına ulaştılar.

Gökyüzünü 
Uçurtmalar Kapladı

Bisiklet tutkunlarının Şenlik Alanına 
varmasının ardından Uçurtma Şenliği 
ve Motokros müsabakaları başladı. 
Çerkezköy Belediyesi tarafından 
ücretsiz olarak dağıtılan uçurtmalar 
şenliğe katılan çocuklarımız ve aileleri 
gönüllerince uçurarak, unutulmaz 
bir gün geçirirken bir yandan da 
Motokros yarışmalarının startı verildi. 
Şenlik Alanında Çerkezköy Belediyesi 
tarafından vatandaşlara pilav, ayran, 
su ve meyve ikramı da ücretsiz olarak 
yapıldı.

Motokros  
Nefesleri Kesti

Kuşbahçe Mevkii’ndeki Şenlik 
Alanında düzenlenen Kilyos Spning 
Motokros Park yarışmaları birbirinden 
heyecanlı ve çekişmeli geçerken 
düzenlenen yarışmalar sonucunda 
Pro A Kategorisinde Mertkan Sadık 1. , 
Soner Metin 2. ve Travis Fotty 3. oldu. 
Pro B Kategorisi’nde şampiyonluğu 
Murat Erşahin alırken, Harun Turan 
ikinci ve Mehmet Okuyan ise üçüncü 
oldu.

Dağ Bisikleti 
Yarışmaları Renkli 
Görüntülere Sahne 
Oldu

Motokros müsabakalarının ardından 
yapılan Dağ Bisikleti Yarışmalarında 
ise Yıldızlar Kategorisi’nde birinci 
Alper Köroğlu, ikinci Emir Öztürk, 
üçüncü Necati Türüt olurken, 
Bayanlarda İrem Özdemir birinci, 
Nurdan Bayraktar ikinci, Masterler 
Kategorisi’nde birinci Çetin Aksak, 
ikinci İlhan Gün ve üçüncü Şaban 
Yıkar oldu. Gençler ve Büyükler 
Kategorisi’nde ise şampiyon 
Muhammed Ayar olurken, ikinci 
Ertuğrul Dağcı, üçüncü ise Mustafa 
Çetin oldu.
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Kültür Gezileri  
Devam Ediyor

Çerkezköy Belediyesi tarafından 
İstasyon Mezarlığı’nda bulunan 
Çerkezköy Şehitliği’nde yapılan 
çalışmalar ile Çerkezköy Şehitliği 
adına yakışır bir şekilde yeniden 
düzenlendi

Geçtiğimiz yıl ‘Çanakkale Tarihi İle 
Buluşuyor’ adı altında Çanakkale 
Şehitliği’ne ücretsiz gezi düzenleyen 
Çerkezköy Belediyesi 16 Nisan 
Cumartesi gününden itibaren haftanın 
3 günü yine Çanakkale Şehitliği’ne 
vatandaşlarımızı götürdü.

Çerkezköy’e Yakışan 
Şehitlik Yapıldı

Çerkezköy 
Belediyesinden ‘Hoş 
Geldin Bebek’ Projesi

Çerkezköy Belediye Başkanı  
Vahap Akay’ın projeleri arasında 
yer alan “Hoş Geldin Bebek” Projesi 
uygulanmaya başlandı. Sosyal İşler 
Müdürlüğü ekiplerin’e yürütülen proje 
kapsamında her hafta doğan yeni 
bebeklerin aileleri ziyaret edilerek 
ilk hediyeleri Belediye Başkanlığı 
tarafından veriliyor.

6 Dönümlük Yeni Yeşil 
Alan Kazandırılıyor

Belediye Başkanı Vahap Akay, “Çorlu 
Deresi ile Pınarça Deresi’nin kesiştiği 
noktadan başlayan ve Bahçevan 
Hasan Uğurlu Köprüsü arasında kalan 
yeşil alanı yürüyüş yolları, çocuk 
oyun alanları, oturma grupları, fitnes 
aletleri konularak ve koşu yolu yapılıp 
Kent Park Projemizin içerisine dahil 
edeceğiz” dedi.

Yeşil Alanlarda İşletme 
Mantığı Kalkıyor

Fevzi Paşa Mahallesi’nin ardından 
Gazi Mustafa Kemal Paşa Mahallesi 
Yüzbaşı Sokak’ta bulunan 
1700 metrekarelik yeşil alanda 
incelemelerde bulunan Belediye 
Başkanı Vahap Akay, “Yüzbaşı 
Sokak’ta bulunan yeşil alan  
daha önce işletme mantığı ile 
kullanılıyordu. İşletmecinin kira 
süresi dolunca burasını yeniden 
düzenlemek için çalışmalara 
başladık. Şu anda yapımı devam 
eden çalışmalar kapsamında 
buraya çocuk oyun alanları, 
fitnes aletleri, kamelyalar, oturma 
grupları, koşu yolu vs. yapılacak. 
Yeşillendirilip, ağaçlandırıldıktan 
sonra çocuklarımızın ve halkımızın 
hizmetine yeniden açılacak” 
ifadelerini kullandı.
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Bu Mağazada 
Para Değil; 
Sevgi Geçerli
Ergene Belediyesi 2. Yılında 
‘ 2. El Eşya Mağazasını’ 
Hayata Geçirdi

30 Mart 2014 yılında kurulan 
Ergene Belediye Başkanlığı, 
2. Yıl dönümü gününde de 
çalışmalarına devam ederek 
ihtiyaç sahibi ailelere yönelik 
düzenlenen 2. El Eşya 
Mağazasının açılışını geniş 
çaplı törenle gerçekleştirdi.

Başkan Yüksel : Söz 
Verdiğimiz Projeleri Tek 
Tek Gerçekleştireceğiz

“2016 yılı bizler için üst yapı 
projelerimizin uygulama işine 
başladığı, hizmete açıldığı 
ve açılış törenlerimizin 
çokça olduğu bir sene 
olacak. Söz verdiğimiz 

projelerimizi tüm mahallelerde 
gerçekleştireceğiz” diyen 
Ergene Belediye Başkanı Rasim 
Yüksel “Aşevi Taziye Evi Projesi, 
Evde Bakım Hizmeti Projesi, 
Ulaş ve Yeşiltepe’de Kreş 
Projesiyle’ birlikte doğumdan 
sünnete, askerlikten düğüne 
kadar vatandaşlarımızın 
yanında olacağız” ifadelerine 
yer verdi.
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Ergene’de Engelsiz Atletizm 
Yarışması Yapıldı

Ergene Belediyesi Kültür ve Sosyal İşler Müdürlüğü, 10- 16 
Mayıs Engelliler Haftası dolayısıyla Velimeşe Mahallesi Çim 
Saha alanında engelli çocuklara yönelik yarışma programı 
düzenledi. Düzenlenen yarışma programına katılan  
yaklaşık 120 çocuk çeşitli kategorilerde yarışarak, keyifli bir 
gün geçirdi.

Ergene Belediyesi’nden  
Anneler Günü Kahvaltısı

Ergene Belediye Başkanlığı ve Ergene Kent Konseyi Kadın 
Meclisi işbirliğinde düzenlenen ‘Anneler Günü’ etkinliğinde 
bini aşkın anne ve çocuk sabah kahvaltısında bir araya 
geldi. 

Anneler günü kahvaltı etkinliğine Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir Albayrak, Ergene Kaymakamı 
Fatih Kızıltoprak ve eşi İlke Kızıltoprak, Ergene Belediye 
Başkanı Rasim Yüksel Ergene Kent Konseyi Kadın Meclis 
Başkanı Nihal İşbilen siyasi parti temsilcileri, meclis üyeleri, 
muhtarlar ve çok sayıda vatandaş katıldı.

Masal Parkı Hizmete Açıldı

Ergene Belediye Başkanlığı tarafından Ergene’deki 
çocuklara hediye edilmek üzere bir süredir yapım 
çalışmaları sürdürülen Masal Parkı, 23 Nisan Cumartesi 
günü bayram töreninin ardından hizmete açıldı.
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Dünya Kadınlar Günü 
dolayısıyla Doğan 
Cüceloğlu  
“Bir Kadın Bir Ses”  
konulu konferans ile 
Tekirdağlılarla bir araya 
geldi. Vatandaşlar 
tarafından büyük ilgi 
gösterilen konferansta, 
Yılmaz İçöz Sahnesi 
tarihinin en yoğun 
programlarından 
biri yaşandı. Doğan 
Cüceloğlu’nun konferans 
vereceğini öğrenen 
vatandaşlar salona akın 
etti. Türkiye’de kadının var 
olma savaşının anlatıldığı 
konferansta, kişiler arası 
iletişim, aile içi iletişim ve 
kişinin kendi ile kurduğu 
iletişim yolları yaşanmış 
öykülerle anlatıldı.

Kültür  
Sanat 
Tekirdağ’da  
Güzel

Doğan 
Cüceloğlu’na 
Sevgi Seli
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Yılmaz İçöz 
Fosforlu Cevriye 
İle Doldu Taştı

Tiyatro Kare oyuncularının 
sahnelediği Suat 
Derviş’in romanından 
uyarlanan, Genel Sanat 
Yönetmenliğini Nedim 
Saban’ın yaptığı ‘Fosforlu 
Cevriye’ adlı Müzikal 
oyun izleyicilerden büyük 
beğeni topladı. Salon 
tarihinin en kalabalık 
günlerinden birini 
yaşayarak oyuncular 
ayakta alkışlandı. Başrol 
oyuncusu Ayça Varlıer, “Bu 
karanlık günlerde tiyatroya 
olan desteğinizi ve ilginizi 
bırakmadığınız için, artarak 
çoğaldığınız için ve bizi 
davet ettiğiniz için teşekkür 
ediyoruz. Tekrar Tekirdağ’a 
geleceğiz” dedi.

Yetersiz Bakiye 
Büyük Alkış Aldı

Hakan Yılmaz ve Hande 
Subaşı’nın başrollerini 
paylaştığı iki perdelik 
komedi oyunu Yılmaz 
İçöz Sahnesinde tiyatro 
severler ile buluştu. Oyun 
izleyicilerden büyük 
beğeni toplayarak ayakta 
alkışlandı. Kültür Sosyal 
İşler Daire Başkanı Ahmet 
Poyraz bundan sonra 
da sanatsal ve kültürel 
etkinliklere aralıksız 
devam edeceklerini 
söyleyerek “Sanat ve Kültür 
Tekirdağ’da güzel” dedi.

Aykırı 
Kumpanya İle 
Aykırı Program

Sanatçı Enver Aysever 
tarafından sunulan 
“Aykırı Kumpanya” isimli 
program ilgi ile izlendi. İl 
protokolünün yanı sıra çok 
sayıda vatandaşın katıldığı 
ve güncel konulara 
değinilen program 
izleyiciler tarafından 
beğeniyle izlendi. Program 
vatandaşlar ve protokol 
üyeleri tarafından ayakta 
alkışlandı. Aysever, sanatın 
ve sanatçının her zaman 
yanında oldukları için başta 
Albayrak olmak üzere 
emeği geçen herkese 
teşekkür etti.
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veren bir başkan 
olduğu için Tekirdağ 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı Kadir Albayrak’a 
teşekkür ediyorum” 
diyerek programın 
hazırlanmasında emeği 
geçen herkese teşekkür 
etti.

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi Kültür ve Sosyal 
İşler Dairesi Başkanlığı 
Prof. Dr. Emre Kongar’ı da 
Tekirdağlılarla buluşturdu. 
İnsanlık Tarihi Açısından 
Türkiye Cumhuriyeti’nin 
Kuruluşu konusuyla 
Tekirdağlı vatandaşlarla 
bir araya gelen Kongar, 
“Türkiye Cumhuriyeti 

Atatürk’ün kurduğu tarihi 
gelişimine uygun olan 
Cumhuriyet, mutlaka 
demokrasi ve insan hakları 
çizgisinde ilerleyecektir 
hiç kimsenin gücü bunu 
durdurmaya veya geri 
çevirmeye yetmeyecektir.” 
dedi. Kongar program 
sonunda “Tekirdağ’da 
tarihe ve kültüre önem 

Emre 
Kongar 
Tekirdağ’da

Tekirdağ Sunay 
Akın’a Akın Etti

Sunay Akın Tekirdağ’a 
gelerek vatandaşlara 
unutulmaz bir gece yaşattı. 
Yılmaz İçöz Sahnesinde 
düzenlenen ve tarihe 
dair önemli dipnotların 
düşüldüğü “İki Kitap Bir 

Büyük Halk 
Ozanı Anıldı

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi Kültür ve Sosyal 
İşler Daire Başkanlığı 
büyük halk ozanı Aşık 
Veysel’in aramızdan 
ayrılışının 43. Yıl dönümü 
dolayısıyla halk müziği 
sanatçısı Nida Ateş’i 
Tekirdağlılarla buluşturdu. 
Konserde vatandaşlar 
Aşık Veysel’in unutulmaz 
eserleriyle duygusal anlar 
yaşadı. Seslendirilen 
eserlere eşlik eden 
vatandaşlar Ateş’i ayakta 
alkışladı.

Heves” isimli söyleşi 
vatandaşlar tarafından 
hayranlıkla izlendi. 
Program bittiğinde ise 
vatandaşlar Akın’ı ayakta 
alkışladı. Akın daha sonra 
yüzlerce hayranı ile imza 
gününde buluşarak hatıra 
fotoğrafı çektirdi.
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Tekirdağ’da Sanat 
Sokağa Taştı

Kültür ve Sosyal İşler Dairesi 
Başkanlığı Dünya Sanat Günü 
dolayısıyla sahil dolgu alanda “Sanat 
Sokağı” oluşturuldu. Tekirdağlı 
sanatseverler ile dolup taşan ve 
Sanatçı Berhan Şimşek’in katıldığı 
programda, bağlama dinletisi, yerel 
yazarların kitap sergisi, dokuma ve 
el sanatları sergisi, hat sanatı sergisi, 
illüzyon gösterisi, çamurdan heykel 

yapımı, resim, ebru sanatı, seramik 
ürün sergisi, gitar ve keman dinletisi, 
şiir sokakta etkinliği, sokak tiyatrosu, 
fotoğraf sergisi, yeşilçam film afişleri, 
dans gösterileri, bale etkinlikleri 
vatandaşlar tarafından büyük beğeni 
topladı

Berhan Şimşek: “Sanata 
BöyleDeğer Veren Kaç Tane 
Belediye Var?”

Açılış konuşmasını Tekirdağ 
Büyükşehir Belediyesi Kültür ve 
Sosyal Dairesi Başkanı Ahmet Rıfat 
Poyraz’ın yaptığı programda sanatçı 
Berhan Şimşek konuşma yaptı. 
Şimşek, “Sanat insanın hayatının 
her alanında vardır ve olmalıdır. 
Yaşamak da bir sanattır sevmek de. 
Mustafa Kemal Atatürk’ün de dediği 
gibi ‘Sanatçı karanlığı alnında ilk 
hissedendir’. Resim, müzik, sinema, 
heykel ve bunları tüketen toplumlar 
yarınlarını değiştirebilirler. Bugün 

burada toplanmamıza imkan tanıyan 
Büyükşehir Belediye Başkanıma 
teşekkür ederim. Sanata böyle değer 
veren kaç tane belediye var? Eminim 
ki bu gücü sanatseverlikten, bu 
gücü Tekirdağlılardan alıyor. Sayın 
Başkanımı sanata verdiği önemden 
dolayı kutluyorum. Yaşasın sanat, 
yaşasın sanatsever aydın toplumlar.” 
dedi.

“Şehrimize Değer Katacak Tüm 
Sanat Etkinliklerinin Takipçisi 
Olacağız”

Tekirdağ Büyükşehir Belediye 
Başkanı Kadir Albayrak ise “Çağdaş 
ve modern bir şehir olmanın en 
önemli göstergelerinden birisi 
de sanata ve sanatçıya verilen 
değerdir. Gerçekleştirdiğimiz ve 
gerçekleştireceğimiz birçok etkinlikle, 
Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi 
olarak her zaman kültür ve sanatın 
destekçisi olduk ve olmaya devam 
edeceğiz. Sanatın her dalı bizim 
için çok değerli, bu anlamda 
şehrimize değer katacak tüm sanat 

etkinliklerinin takipçisi olacağız. 
Bugün burada müzikten heykele, 
resimden tiyatroya, el sanatlarından 
dansa birçok sanat etkinliğiyle 
siz değerli hemşehrilerimizin 
karşısında olacağız. Ayrıca aramızda 
olmalarından mutluluk duyduğum 
İstanbul Eski Milletvekili Sayın Berhan 
Şimşek’e ayrıca teşekkür ediyorum.” 
dedi. Konuşmaların ardından sanat 
sokağının kurdelesi kesildi.
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Bu yıl 52.’si düzenlenen Tekirdağ Kiraz Festivali geniş çaplı bir katılımla 
görkemli bir şekilde gerçekleştirildi.

Festival’e Büyük İlgi

Festival 
Ateşi  
52. Kez 
Yandı
52. Uluslararası kiraz 
festivali görkemli 
korteji ile festivale 
damgasını vurdu.

Korteje il 
protokolünün 
yanı sıra, Afrika-
Brezilya-Kolombiya 
Dans Grupları, 
Bulgaristan Gösteri 
Grupları, Tiyatro 
Sanatçıları  Sühely 
Uygur, Behzat 
Uygur Tiyatro Ekibi, 

Necla Uygur, Nuri 
Alço, Saba Tümer, 
Ayşe Arman, Sefa 
Doğanay ve çok 
sayıda vatandaş 
katıldı. Valilik önüne 
kadar süren yürüyüş 
boyunca vatandaşlar 
korteje büyük ilgi 
gösterdi.

Kortej sonrası 
valilik önünde 
yakılan meşale ile 
açılış resmi olarak 
yapıldı.

Kiraz 
Yarışması 
Ödülleri

Festival kapsamında 
Naip Mahallesi’nde 
düzenlenen 
28 üretici, tarla 
bakımı, yetiştirme, 
ürün toplama ve 
tadı kapsamında 
değerlendirmeye 
alınan kirazlarıyla 
yarışmaya katıldı.

Kiraz yarışmasında 
birinci olan üretici 
Hüseyin Avcı, ikinci 
olan Radi Kalfa ve 
üçüncü olan Şefik 
Başlıoğlu’na kiraz 
fideleri ve çeşitli 
hediyeler verildi.

Her Anı İle 
Dolu Dolu 
Bir Festival

Her etkinliği 
ile gerek yerel 
gerekse ulusal 
basında yer bulan 
52. Kiraz Festivali, 
vatandaşlardan 
büyük beğeni 
topladı.

Birbirinden 
ünlü konukların 
ağırlandığı 
festivalde, kültürel 
ve sanatsal 
faaliyetler de 

vatandaşlardan 
takdir topladı. Üç 
ilçede de eş zamanlı 
sürdürülen kortejler, 
müzikaller, doğa 
sporları, talk şovlar, 
açılışlar, söyleşiler, 
imza günleri, 
yarışmalar ve her 
sene düzenlenen 
Macar Günleri  ile 
festival tarihinin en 
kapsamlı günlerini 
yaşadı.
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Ünlüler 
Tekirdağlılarla 

Buluştu

Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi bu sene 
52.’si düzenlenen 

Tekirdağ Kiraz 
Festivalinde 

birbirinden ünlü 
isimleri hayranları ile 

bir araya getirdi.
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Geleneksel 
Hüseyin Pehlivan 
Yağlı Güreşleri

Festivalin 4. gününde sahil dolgu alan arkasındaki 
yeşil alanda düzenlenen  “Geleneksel Hüseyin 
Pehlivan Yağlı Güreşleri” ne halk büyük ilgi 
gösterdi. Düzenlenen ata sporu yağlı güreşlere 
Türkiye’nin her yerinden güreşçiler katıldı. Tekirdağ 
Büyükşehir Belediye Başkanı kendisine özel 
hazırlanan kıspeti giyerek güreş alanına çıktı. 

Başkan Albayrak, “52.’sini kutladığımız Kiraz 
festivalinin ana etkinliklerinden birisi olan Hüseyin 
Pehlivan Güreş etkinliklerinin bu sene 14.’sünü 
düzenliyoruz. Bugün burada görmüş olduğunuz 
pehlivanlar gelip burada ata sporumuzu yapıyorsa 
biz de Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi olarak 
gelecek senelerde tek güne sığdırılmadan 
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Antalyalı Ali Gürbüz 
Başpehlivanlığı kazandı.  
22 defa güreş ağalığı 
yapan Halil Sayı  25 bin 
liraya  23. kez güreş 
ağası oldu.  Güreş 
ağası Halil Sayı ağalık 
kupasını Başkan Kadir 
Albayrak ve Kırkpınar 
ağası Seyfettin Selim’in 
elinden aldı. Protokol 
üyeleri de dereceye 
giren güreşçilere  
madalyalarını takdim 
ettiler.

güreşlerin daha 
kapsamlı bir şekilde 
yapılması için ne 
gerekiyorsa yapacağız. 
Sözlerime son 
vermeden şunları 
söylemek istiyorum. 
Burası er meydanıdır. 
Erlerin meydanıdır. 
Türkiye’de şu sıralar 
sıkıntılı günler yaşıyoruz. 
Bu sıkıntılı günler 
mutlaka geçecektir. 
Herkes şunu çok 
iyi bilsin ki Türkiye 
Cumhuriyeti güçlü 
bir ülkedir. Bu vatanın 
bugünlere gelmesi 
için çok şehit verdik. 
Onu korumak ve 
kollamak bizim en 
asli görevimizdir. Ne 
yaparlarsa yapsınlar 
ülkemizden bir karış 
toprak alamayacaklar.” 
dedi.

Ünlü başpehlivanların 
kıyasıya güreştiği 
Tekirdağ güreşlerinde 
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Yerel  
Ölçek 

Tartışmaları

Küreselleşme ile birlikte, 
yönetimde yerel topluluğa 
dayalı yönetim anlayışından, 
işlevlere dayalı yönetim 
anlayışına geçilmiştir.3 Artık, 
kamu hizmetlerinin kim 
tarafından yürütüldüğünün 
ya da karar alma sürecinin 
nasıl biçimlendiğine 
ilişkin tartışmaların yerine, 
hizmet alıcılar için, hizmet 
sunumunun sürekliliği ve 
etkinliği, hizmet sunucular 
için ise birim hizmet 
maliyetinin minimalize 
edilmesi önemsenir hale 
gelmiştir. Yerel hizmetlerin, 
“fabrikalarda üretilerek halka 
dağıtılan türden hizmetler 
olmadığını, hizmet birimi 
ile yararlanıcılar arasında 
coğrafi yakınlığın önemli 
olduğunu”4 savunanlar 
ise farklı bir duruş 
sergilemektedirler.

Yerel ölçeğin, yerel 
demokrasi açısından ilkeleri 
şu şekilde sıralanabilir:

1- Ulaşılabilirlik,
2- Kontrol edebilirlik,
3- Katılım.5

Ulaşılabilirlik, yurttaşların 
yerel hizmetlere ulaşma 
hızına ilişkindir. Kontrol 
edebilirlik, yerel yönetimlerin 
hesap verebilme düzeylerini 
anlatır. Katılım ise, yerel 
yönetimlerin karar alma 
süreçlerinde halkın oynadığı 
rolü gösterir.  

Bu ilkelerden katılım yerel 
ölçeğin daraltılmasını 
destekler, diğer kriterlerin 
ise geniş ölçeğe dayanak 
olduğu6 savunulmaktadır. 
Ancak, ulaşılabilirlik ve 
kontrol edebilirliğin de 
dar bir ölçekte daha fazla 
işlerlik kazanacağı yönünde 
görüşler de yaygındır. Alan 
büyüdükçe halkın katılımı 
ve ilgisi azalır, bürokrasinin 
halka duyarlığı düşer; ancak 
vergi tabanının genişlemesi 
ve nitelikli personel temini 
imkânı da büyüklüğün 
avantajları7 olarak savunulur.

Yerel ölçeğe yönelik 
kuramsal tartışmalar iki 
yönde ilerlemektedir. 
Birincisi, küçük ölçeğin daha 
demokratik olduğu, küçük 
ölçekli yapıların birbirleri 
arasındaki rekabet nedeniyle 
hizmet kalitesini arttırdığı 
şeklindedir. İkincisi ise, 
ölçek büyüdükçe hizmet 
maliyetlerini düştüğü, 
hizmet kalitesinin arttığı 
yönündedir.

Hızlı kentleşme ve yönetim 
anlayışındaki değişmeyle 
birlikte, yerel yönetimlerin 
ölçeğinin belirlenmesinde, 
birim hizmet maliyetinin 
minimize edilmesi temel 
hedef haline gelmiş 
olmakla birlikte, yerel 
halk ve yerel yönetim 
ilişkisi açısından yerellik 
önemini korumaktadır. 
“Ulaşılabilirlik, giriş olanağı, 
erişebilirlik, kolay bulabilme, 
yaklaşabilme”, yerel yönetim 
ile yerel halk arasındaki 
ilişkinin boyutunu ifade 
etmektedir. Bilgi iletişim 
teknolojisindeki olağanüstü 

Yerel yönetimlere ilişkin 
reform çabalarının en önemli 
konularından biri, yönetim 
ölçeği ya da başka bir ifade 
ile yerel yönetimlerin, yetki 
ve hizmet alanı sınırları 
olmuştur. Diğer bir ifade ile 
optimum belediye büyüklüğü 
ne olmalıdır? sorusu 
tartışmaların odağında yer 
almaktadır. Ülkemizde, 
büyükşehir sınırlarındaki 
belde belediyelerinin 
kapatılması ve mülki sınırlar 
ile belediye sınırlarının 
örtüştürülmesi, ölçek 
tartışmalarının sonucudur.

Ölçeği belirleyen ilkeler; 
ekonomiklik, maliyet ve 
yarar taşması ve vatandaşın 
ulaşabilirliği olarak 
sıralanmaktadır.1 Yönetim 
biriminin ölçeğinin; tek bir 
çıkarın egemen olamayacağı 
kadar büyük, yerel halkın 
denetleyebileceği ve 
ulaşabileceği kadar da 
küçük olması2 gerektiğine 
ilişkin görüş, optimizasyon 
(en uygun duruma getirme) 
konusunda genel kabul 
olmuştur/haline gelmiştir.

Oral Karakaya 
Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi  
Genel Sekreteri
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gelişmeler, ulaşılabilirliği 
coğrafi bir kavram olmaktan 
çıkarmış olsa da, hangi 
yöntemle olursa olsun 
yerel halkın yerel hizmete 
ulaşımının hızı önem 
taşımaya devam etmektedir. 
Ayrıca, ülkemiz gibi geniş 
kırsal nüfusa ve iletişim 
teknolojileri erişemeyen 
nüfusa sahip toplumlarda, 
halen coğrafi mesafe 
yönetime yaklaşabilmede 
önemli bir unsur olarak 
varlığını korumaktadır.

Yönetim ölçeği büyüdükçe 
baskı gruplarının yönetimi 
kendi lehlerine etkileme 
gücünün azalacağını, özel 
çıkar gruplarının yönetimi 
baskılayamayacağını, 
böylece toplumun değişik 
gruplarının çıkarlarının 
yönetime daha kolay 
yansıyabileceğini 
savunalar8 yanında, 
ölçek küçüklüğünün halk 
katılımını kolaylaştırdığı, 
genel olarak kabul gören bir 
değerlendirmedir.9

Yönetim ölçeğine ilişkin 
tartışmaların birinci boyutu 
ölçek ekonomisi ve 
hizmetlerin sunumunda 
etkinlik iken, ikinci ölçütü de 
yerel birime hizmet alıcılar 
açısından ulaşılabilirlik, 
kontrol edebilirlik ve 
vatandaş katılımıdır. 
Birinci kriter ekonomik 
bir nitelik taşırken, ikincisi 
siyasal niteliktedir. Yerel 
yönetimlerin, yönetsel 
boyutu hizmet maliyetinin 
düşürülmesi, etkin hizmet 
sunumu gerektirirken, 

yerelliği daha çok siyasal 
yönünü ifade etmektedir. 
Sadece yerel yönetim 
ölçeğine “ölçek ekonomisi” 
açısından bakıldığında, yerel 
yönetim-demokrasi ilişkisi 
dışlanmış olacaktır. Oysa 
yerel yönetimlerin temel 
gerekçesi, yerel demokrasi 
ve halka yakınlıktır.

Ölçek tartışmalarında, 
alan büyüklüğü genel 
kabul görmektedir. Batılı 
ülkelerde ve Amerika 
Birleşik Devletlerinde, 
yerel yönetimler 
yerel vergiler yoluyla 
günlük yaşamın temel 
belirleyicisi durumundadır. 
Yurttaşlar, eyaletler 
arası yerleşim kararlarını 
dahi, yerel vergilere 
göre belirlemektedir. 
Yerel vergiler ise, yerel 
hizmet maliyetleri ile 
doğrudan ilgilidir. Birim 
hizmet maliyetinin ölçek 
büyütülerek düşürülmesi, 
yerel vergilerin de düşük 
düzeyde kalması anlamına 
geldiğinden, yerellik, halk 
katılımı, hesap verebilirlik 
gibi tartışmalar ikinci planda 
kalmaktadır. Daha az vergi 
vermek, daha çok yönetime 
katılmaktan daha önemli 
görülmektedir.

Ülkemizde, yerel vergiler 
henüz vatandaşların 
günlük yaşamlarında 
etkili olabilecek düzeyde 
değildir. Vatandaşların 

yerleşme kararlarını ise yerel 
vergiler etkilememektedir. 
Yerel yönetimlere katılım, 
hesap sorabilirlik konuları 
ise, “demokrasi kültürü” 
ile yakından ilgilidir. 
Vatandaş katılımı, kendisini 
doğrudan ilgilendiren 
yerel kararları etkileme 
çabası ve bireysel iş takibi 
düzeyinde kalmaktadır. Yerel 
kararları, yerel halkın ortak 
çıkarları doğrultusunda 
kamusal beklentilerle 
etkileme çabası olarak 
tanımlayabileceğimiz “yerel 
katılım” ülkemiz gerçekliği 
bakımından çok anlamlı 
değildir. Ayrıca, hesap 
sorma mekanizmaları yeterli 
düzeyde değildir. Genelde, 
hesap sorma, baskı ve çıkar 
gruplarının menfaatleri 
doğrultusunda ve kamusal 
nitelikten uzak bir zeminde 
gerçekleşmektedir.

Bu açıdan bakıldığında, 
yerel yönetimlerde yerelliği 
ararken, halk katılımı, hesap 
verebilirlik sorgulamaları 
anlamlı sonuçlar 
veremeyebilecektir.
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Ateş var olduğundan bu 
yana onu kontrol altına 
alma mücadelesi de 
var olmuştur. Bugün 
korunmaya muhtaç ve 
tarihi miraslarımız olan 
su sarnıçları ve kuleler 
Osmanlı’nın bu konuda ne 
kadar duyarlı olduğunu 
göstermektedir. Osmanlı 
İmparatorluğu’nda 
başlangıçta halkın kendi 
çabalarıyla ve gönüllülerce 
yürütülen itfaiye hizmetleri, 
ilk itfaiye teşkilatının 
kurulduğu 18. Yüzyılın 
başlarından günümüze 

Tarihten 
Günümüze 
Türkiye’de 
İtfaiye 
Teşkilatları

TULUMBACILAR

değin farklı biçimlerde 
örgütlenmiştir.

Osmanlı Devleti’nde 
birçok belediye hizmetinin 
sunumunda rol oynayan 
mahalle teşkilatları, 
yangınla mücadele 
ve itfaiye hizmetlerin 
sunumunda da fayda 
sağlamışlardır. İtfaiye 
teşkilatı kurulmadan 

önce, bir yangın meydana 
geldiğinde tüm devlet 
görevlileri işlerini bırakıp 
yangın yerine giderek 
yangını söndürmeye 
çalışmışlardır. Hatta 
çok büyük yangınlarda 
padişahların bile doğrudan 
yangınlarla ilgilendiği 
bildirilmektedir.

19. yüzyıl Osmanlı için 
siyasi açıdan oldukça 
çalkantılı bir dönem 
olmuştur. Bu durum 
bütün idari ve siyasi 
yapılanmayı olduğu 
kadar itfaiye teşkilatının 
kurumsallaşmasını da 
etkilemiş ve bu dönemde 
teşkilat, birçok köklü 
değişiklik geçirmiştir. 
Söz konusu dönemde 
itfaiye hizmetleri askeri bir 
hizmet olarak görülürken, 
1846 yılında Zaptiye 
Nezaretinin kurularak 
tulumba ocağının buraya 
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bağlanması ve 1868 yılında 
çıkarılan Der-saadet 
Belediye Nizamnamesi 
ile, itfaiye hizmetleri 
sadece askeri bir faaliyet 
olmaktan çıkarılmış 
ve belediyelere de bu 
konuda sorumluluklar 
yüklenmiştir. Ancak bu 
dönemde meydana gelen 
yangınlarda itfaiye teşkilatı 
yeterince başarılı olamamış 
ve çok sayıda yapı 
zarar görmüştür. Dahası 
yangın nedeniyle zarara 
uğrayan vatandaşlara 
devlet tarafından yapılan 

yardımlar bütçeye ağır 
yükler getirmiştir. Bu 
durum modern bir itfaiye 
teşkilatının varlığını gerekli 
kılmıştır. İtfaiye teşkilatının 
modernizasyonu için 
Avrupa ülkelerindeki 
yapılanmalar ve yasal 
düzenlemeler incelenmiş 
ve Macaristan’daki 
uygulamaların 
üstünlüğüne kanaat 
getirilerek, Budapeşte 
İtfaiye Alay Kumandanı 
“Szechenyi” kurulacak 
yeni teşkilatın başına 
getirilmiştir. Szechenyi’nin 

çalışmaları sonucunda 
İstanbul Hassa Ordusuna 
bağlı İtfaiye Alayı 
kurulmuştur. Daha sonraki 
yıllarda boğazdaki ahşap 
evlerin yangınlarına 
müdahale edebilmek için 
Deniz İtfaiyesi kurulmuştur.

Cumhuriyet’in ilk yıllarında 
itfaiye teşkilatı, askeri 
bir kurum olmaktan 
çıkarılarak tamamen yerel 
yönetimlere devredilmiştir. 
1930 yılında çıkarılan 1580 
Sayılı Belediye Kanunu 
ile de belediyelerin 

itfaiye hizmetlerini 
yürütmesinin yasal 
temeli oluşturulmuştur. 
1580 sayılı Kanun bütün 
Belediyeleri itfaiye teşkilatı 
oluşturmakla yükümlü 
kılmıştır.

Emin PEHLİVAN 
Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi 
İtfaiye Dairesi Başkanı
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İtfaiye teşkilatının 
tarihi ile ilgili literatür 
incelendiğinde genellikle 
İstanbul İtfaiyesi ile ilgili 
bilgilere rastlanmaktadır. 
Anadolu’daki yerleşim 
birimlerinde İtfaiye’nin ne 
zaman oluşturulduğu ise 
tam olarak bilinmemekle 
birlikte İzmir, İzmit, Bursa, 
Edirne, Tekirdağ, Manisa, 
Uşak ve Antalya gibi 
şehirlerde de yangınla 
mücadele eden teşkilatlar 
kurulmuş ve bu itfaiyeler, 
1923 yılında Belediyelere 
devredilmiştir. Daha 
sonrada başta büyük 
yerleşim yerleri olmak 
üzere pek çok belediye, 
itfaiye hizmetlerini 
devralmıştır.

Kelime anlamı “söndüren 
kuruluş” olan ve kurulduğu 
tarihten itibaren tek görevi 
yangınla mücadele etmek 
olan itfaiye teşkilatına, 
1958 yılında çıkarılan Sivil 
Müdafaa Kanunu ile yeni 
sorumluluklar yüklenmiştir. 
Bu Kanuna göre itfaiyeler, 
yangınların dışında 

afetlerde de halkın can 
ve mal kaybının en düşük 
seviyede tutulması için 
gerekli tedbirleri almakla 
yükümlü kılınmıştır. 
Böylece arama kurtarma 
faaliyetleri yangınla 
mücadele ile birlikte itfaiye 
teşkilatının temel görevleri 
arasına girmiştir.

Belediyeler tarafından 
sunulan itfaiye hizmetleri 
açısından önemli bir 
düzenleme de 1984 yılında 
yürürlüğe giren 3030 
sayılı Büyükşehir Belediye 
Kanunu’dur. Bu Kanun’la 
birlikte itfaiye hizmetleri 
büyükşehir belediyelerinin 
görev alanına girmiş 
ve büyükşehirler ile il 
merkezlerinde müdürlük 
olarak hizmet veren itfaiye 
teşkilatları 10.10.1997 
tarihinde büyükşehir 
belediyelerinde itfaiye 
daire başkanlıklarına 
dönüştürülmüştür. 1994 
yılında Türkiye’deki İtfaiye 
Teşkilatlarını bir araya 
getiren ve bu mesleğin 
gelişimi ile ilgili adımları 
atan Tüm İtfaiyeciler Birliği 
Derneği kurulmuştur. 
Bu derneğin çalışmaları 
sonucunda 1996 yılında 
İtfaiyecilik Mesleği ile 
ilgili olarak Üniversite 
düzeyinde eğitim veren 
ilk kuruluş Kocaeli 
Üniversitesi Meslek 
Yüksek Okulu İtfaiyecilik 
ve Sivil Savunma Programı 
olmuştur.

Türkiye’de İtfaiye 
Teşkilatlarının Afet ve Acil 
Durumlardaki gerekliliği 

ve önemi 1999 Marmara 
Depremi ile gerçek 
anlamda hissedilmiştir. Bu 
tarih Türkiye’deki Çağdaş 
İtfaiye Teşkilatları için bir 
dönüm noktası ve milat 
olarak kabul edilmelidir.

15 Ekim 2005 tarihinde 
İstanbul ve Kocaeli illerinin 
belediye sınırları il sınırları 
olarak belirlendikten sonra 
il genelindeki tüm itfaiye 
teşkilatları Büyükşehir 
Belediyeleri İtfaiye 
Daire Başkanlıklarına 
devredilmiştir. Öncelikle 
2005 yılında İstanbul ve 
Kocaeli’nde uygulanmaya 
başlanan ve Büyükşehir 
Belediyelerinin sınırlarını 
il sınırı olarak kabul 
eden düzenleme ile il 
genelindeki Acil Çağrı 
Merkezlerinin tek 
numara (112) olarak 
uygulanması ile acil 
müdahale kuruluşlarının 
entegrasyonu ve 
koordinasyonuna duyulan 
ihtiyaç ortaya çıkmış ve 
bu yönde pilot çalışmalar 
başlatılmıştır.

İstanbul ve Kocaeli’nde 
pilot olarak başlatılan 
bu uygulama 6360 
Sayılı Kanun ile birlikte 
30 Mart 2014 tarihinde 
yapılan yerel seçimlerden 
itibaren bütün Büyükşehir 
Belediyelerinde 
uygulanmaya başlanmıştır. 

Böylece Büyükşehir 
Belediyelerinin 
sorumluluk alanı, ilin 
mülki sınırları olmuştur. 
Bu durum Büyükşehir 
Belediyeleri için ise 
daha fazla sorumluluk 
anlamına gelmektedir. 
Bu düzenleme ile birlikte 
Büyükşehir Belediyeleri 
İtfaiye Teşkilatları kent 
merkezlerinde sunmuş 
oldukları hizmet kalitesini 
eşit şekilde kırsal alanda 
da sunmak zorundadırlar.

İtfaiye teşkilatları, bütün 
dünyada kurumsallaşmış 
en yaygın acil müdahale 
kuruluşlarıdır. İlk 
kuruldukları dönemde 
yalnızca yangınla 
mücadele gibi sınırlı 
bir görev alanına sahip 
olan bu kuruluşlar, 
günümüzde daha geniş 
bir yelpazede faaliyetlerini 
sürdürmektedir. Yangınla 
mücadelenin yanı sıra, 
her türlü arama-kurtarma 
faaliyetleri, acil durum 
koordinasyonları, acil 
yardım hizmetleri, tehlike 
önleyici faaliyetler, halkın 
acil durumlara karşı 
eğitimi gibi görevler itfaiye 
teşkilatları tarafından icra 
edilmektedir.
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Şeklindeki maddeler halinde sıralayıp “Stratejik Hedeflerine” 
ulaşmak için var güçleri ile çalışıp Avrupa Normlarında bir 
İtfaiye Teşkilatı yaratarak Türkiye’de yaşayan tüm insanlara bu 
hizmetlerini eşit (standart) şekilde sunmalıdırlar.

Biz hedeflerimizi bu yönde belirledik ve bu hedeflerimize ulaşmak 
için koşar adımlarla yürüyoruz.

Bu durumda; 
Türkiye’deki tüm 
İtfaiye Teşkilatları 
sunmuş oldukları 
hizmetin 
kalitesini Avrupa 
Normlarında 
sunabilmeleri 
için Stratejik 
Hedeflerini;

 » Kentin can ve mal 
güvenliği sağlayan acil 
müdahale kuruluşu 
olduğunun bilincinde 
olan,

 » Her türlü afete karşı araç, 
gereç ve eğitimi ile her an 
göreve hazır olan,

 » Acil durum talebi 
olduğunda itfaiye araç 
ve gereçlerini görev 
bölgesine taahhüt edilen 
zamanda sevk eden,

 » Karada ve suda her türlü 
zorluk ve tehlikelere karşı, 
dayanıklılık sporu, mesleki 
eğitim ve tatbikatlar 
yapan,

 » Karada ve suda ulaşılması 
zor olan alanlarda mahsur 
kalmış veya ölmüş insan 
ve hayvanları teknik 
yöntemlerle bulundukları 
yerden alan,

 » Mahsur kalan yaralı insan 
ve hayvanlara ilk yardımı 
yapan,

 » Yangın olan yüksek 
binalar ile gece karanlığı 
veya dumandan 
kaynaklanan riskli 
ortamlarda ve bodrum 
yangınlarında alevlerle 
mücadele edip, arama 
kurtarma yapan,

 » Kaos ortamına dönüşmüş 
olay bölgesine gittiğinde 
(kriz yönetimi) ne 
yapacağına en kısa 
sürede, en sağlıklı kararı 
vererek uygulayan,

 » Olay yerinde görevliler 
ve halk için risk oluşturan 
durumları önceden 
görebilen,

 » Afet ve acil durum 
olaylarının çözümüne 
mühendislik mantığıyla 
yaklaşan,

 » Tüm bu uygulamalar 
sonunda olayları detayları 
ile rapor eden,

 » Raporları istatistiksel 
bilgilere yansıtarak kentin 
yangın risk harita ve 
analizini çıkartan,

 » Risk haritasına göre kentte 
önceliği olan bölgelerde 
yangın güvenlik önlemleri 
aldıran,

 » Afet ve acil durumlarda 
ulaşılması ve müdahale 
edilmesi zor olan bölgeler 
için raporlar hazırlayan,

 » Risk haritasını ve 
istatistiksel bilgileri 
kurum ve kuruluşların 
faydalanmasına sunan,

 » Dünyadaki itfaiye 
mesleğiyle ilgili değişim 
ve yenilikleri takip eden,

 » Bu değişim ve yenilikleri 
örgütün faydasına 
dönüştüren,

 » Kamu kurum ve 
kuruluşları ile Sivil Toplum 
Kuruluşlarının en önemli 
paydaşları olduğunu 
gören,

 » Kent halkı ile gönüllü 
çalışma grupları oluşturan,

 » Gerektiğinde kent halkına 
hesap veren,

 » Örgüt kültürüne sahip 
olan ve bu kültürü 
üyelerine yaşatan bir 
kurum olan,
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Hiper
Dr. Deniz BOZDOĞAN  
Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi 
Sağlık İşleri Dairesi Başkan V.

Hipertansiyon kan basıncının 
yükselmesidir. Kan damarlar 
aracılığı ile tüm vücutta 
dolaşır. Kalp kasılarak 
akciğerlerden gelen temiz 
kanı atardamarlar ile tüm 
vücuda pompalarken, kirli 
kanı da toplardamarlar 
ile toplayarak akciğerlere 
ulaştırır. Kalbin kasılması 
sırasında ölçülen kan basıncı 
büyük tansiyon (sistolik 
basınç) gevşemesi sırasında 
ölçülen basınç ise küçük 
tansiyon (diyastolik basınç) 
olarak adlandırılır.

Erişkin bir bireyde büyük 
tansiyonun 140 mm hg (civa 
basıncı) ve üzerinde ya da 
küçük tansiyonun 90 mm 
hg (civa basıncı) ve üzerinde 
olmasına hipertansiyon 
(yüksek tansiyon) adı 
verilmektedir. Kan basıncı 
için normal değerler büyük 
tansiyonun 120 mm hg’nın, 
küçük tansiyonun ise 80 
mm hg’nın altında olmasıdır. 
Büyük tansiyonu 120-139 
mm hg, küçük tansiyonu 
80-89 mm hg arasında 
ölçülen kişiler yüksek 
tansiyon gelişimi için risk 
grubundadırlar.

Hipertansiyon riskini 
arttıran faktörler;

Hipertansiyon tedavi 
edilmezse yaşam süresini 
etkileyebilir. Kan basıncının 
yüksek değerlerde olması 
damarlarda hasara yol 
açabilir, yüksek tansiyon 
sonucunda etkilenen kalp, 
böbrek, beyin gibi  
 

organlarda hasara bağlı 
olarak kalp krizi, beyin 
kanaması, felç meydana 
gelebilir. Fazla kilo alımı, 
sigara, aşırı tuz tüketimi, 
fiziksel aktivite azlığı, stres, 
alkol tüketimi, böbrek 
hastalıkları, tiroid hastalıkları 
ve bazı ilaçlar hipertansiyon 
riskini arttıran faktörlerdir.

Tuz tüketimi hipertansiyonu 
arttıran önemli bir faktördür. 
Dünya Sağlık Örgütü  
tarafından önerilen günlük 
en fazla tuz alımı 5 gram 

olarak belirlenmiştir. 
Türkiye’de bu kişi başına 15 
gram civarına çıkmaktadır.

Hipertansiyon sessiz ve 
sinsi seyirli olabildiği gibi; 
baş ağrısı, çarpıntı, halsizlik, 
yorgunluk, burun kanaması, 
kulaklarda çınlama, efor ve 
merdiven çıkmada zorluk 
gibi belirtiler de verebilir.

Hipertansiyon saptanan 
kişilerde hekim kontrolünde 
ilaç tedavisi başlanır. İlaç 
tedavisinin yanı sıra kişiye 
uygun beslenme kontrolü, 
fiziksel aktivite, günlük 
yürüyüşler, kilo verme, alkol 
ve sigaradan uzaklaşma 
büyük önem taşımaktadır. 
Burada unutulmaması 
gereken önemli ayrıntı 
kullanılacak ilaçların 
mutlaka hekim kontrolünde 
olması, düzenli kontrollerin 
ve tansiyon ölçümlerinin 
yaptırılmasıdır.

Hekime danışmadan 
uygulanan tedavinin 
sakıncalı sonuçlar 
doğurabileceği 
unutulmamalıdır.

Tansiyon

56 | TEKİRDAĞ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ / Mart - Nisan - Mayıs 2016

www.facebook.com / Tdagbld www.twitter.com / Tdagbld www.instagram.com / Tdagbld






